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Csömöri
 víziók

Hogyan látják gyermeke-
ink lakókörnyezetünket?

A makettekből nyílt 
kiállítás a könyvtárban 

látható.

Cikkünk a 21. oldalon 
olvasható.
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Címlapfotók: Varga Gábor, Csömöri Hírek

Július 17-én lakossági fórum volt
volt a 3-as számú bekötőúttal kapcsolat-
ban. A Laki utcai óvoda aulájában meg-
tartott tájékoztatón több mint száz lakó 
vett részt. Az önkormányzat az utóbbi 
hetekben több tervmódosítási igényt is 
megfogalmazott a kivitelező, illetve beru-
házó felé, a fórumon pedig már a köz-
vetlenül érintett utcák lakói is bírálták 

 a terveket. Cikkünk az 8. oldalon.

Csömör vezetése a közeljövőben 
újabb, nagy volumenű fejlesztéseket ter- 
vez. Ezek egyike, hogy a Major úti bekö-
tőúton kerékpárút és gyalogjárda épülhet. 
A másik, hogy megkezdődött a Béke téri 
forgalom megváltoztatása, biztonságossá 
tételének előkészítése. A tervek szerint 
zebrákat, járdát, forgalomlassító szigeteket 
is kialakítanak ezen a területen. Jelenleg 
komoly vita zajlik a lehetséges útépítések- 
ről, amelyeket az anyagi források szűkös- 
sége jelentősen behatárol (a korábbi húsz  
évvel szemben jelenleg egyáltalán nem le-
het pályázni állami vagy európai uniós tá-
mogatásra). A képviselő-testület úgy dön-
tött, hogy ajánlatokat kér közbeszerzési 
eljárás lebonyolítására. Ha ebben is dön-
tés szü-letik, könnyen előfordulhat, hogy 
már az ősszel elkezdődhetnek a munkák.

Június 27–28-án a Majorszegiliget
melletti erdő- és zöldterület védelme érde-
kében a gépjárműforgalom korlátozására 
behajtani tilos táblákat, valamint betonele-
meket telepített a Községgondnokság az 
önkormányzat kérésére. Cikk:  8. oldal.

Június 30-án kísérték utolsó útjára 
a 83 évesen elhunyt Fábián Ferencet a csö-
möri temetőben. Ő volt a legendás helyi ké-
zilabdacsapat vezetője, illetve edzője több 
évtizeden keresztül. Agrárszakemberként 
a helyi Haladás, majd a Szilas TSZ-t 
irányította, továbbá hosszú évekig dol-
gozott a település elöljáróságán is. Ki-
emelkedő sport-, közéleti és kulturális te-
vékenyégéért 1995-ben Csömör Községért 
emlékérmet, 2009-ben pedig Csömör Dísz-
polgára kitüntetést  kapott. Az evangélikus 
szertartás szerinti temetésen Johann Gyula
lelkész emlékezett meg róla, az önkormány-
zat nevében Fábri István polgármester 
búcsúztatta. Fábián Ferencre lapunk 9. 

oldalán emlékezünk.

Július 7-én szombaton volt 
a második bolhapiac a Hősök terén. Az 
önkormányzati kezdeményezésre nagy az 
igény, így lesz folytatás. A következő bolha-
piac szeptember 8-án lesz. Felhívás a13. 

oldalon.

Hírek lezárva: 2012. július 30.

IRÁNYTŰ
krónika

3. oldal
települési hírek

4. oldal
közhírré tétetik

12. oldal
önkormányzati ülés
      14. oldal 
hitélet

17. oldal
polgári fórum

18. oldal
kultúra

19. oldal
sport

24. oldal
hirdető

26. oldal
programsoroló

30. oldal
aktuális

32. oldal

Bátovszki György pert vesztett
azt követően, hogy júniusban megbízott 
ügyvédje által felszólító levelet küldött 
a Csömöri Kulturális Közalapítványnak 
és az általa kiadott Csömöri Hírmondó 
újság szerkesztőségének. Ebben a volt 
polgármester kifogásolt egy mondatot, 
amely a Hírmondó Plusz tájékoztató 
szórólap júniusi számában jelent meg  
a művelődési ház igazgatójának korábbi 
megválasztási gyakorlatáról. Ám az ügy-
et még azelőtt bíróságra vitte, mielőtt  
a szerkesztőség helyreigazítást tehetett 
volna. (Ügyvédje egyébként a felszólító 
levél borítékjára tévesen „Csömöri 
Hírek Szerkesztősége” címzést írt, ami 
egy másik helyi médium, egy internetes 
hírportál neve.) A Budapest Környéki 
Törvényszék lényegében idő előtti per-
lekedésnek minősítette az ügyet, és első 
fokon 360  000 forint illeték és 125  000 
forint perköltség megfizetésére kötelezte 

Bátovszki Györgyöt.

Június 28-án elkezdték kiépíteni
a térfigyelő kamerarendszert, amelyet 
Csömör közbiztonságának javítása érde-
kében kezdeményezett az Ügyrendi és 
Közbiztonsági Bizottság. Az Erando Kft. 
felajánlásaként kialakításra kerülő, csúcs- 
technológiát biztosító digitális kamera-
rendszer a legmodernebb üvegszálas 
technológiát alkalmazza, így éjjel-nappal  
biztosítja a megfelelő képminőséget. A te- 
lepülés közbiztonságáról szóló írásunk 
a 4. oldalon.

Június végén elkezdtődött
a 3-as számú (Rét utcai) bekötőút építése. 

 

Folytatódik a Miénk itt a tér! 
közterület-fejlesztési program. Készül a Szé-
chenyi úti járda és vízelvezető árok felújí-
tása, szépül a HÉV-sarok, felújították a Kis-
pályát, mellette új játszótér épült, új, fedett 
buszmegállók épülnek, szeptembertől pedig 
elkezdődik a katolikus templom előtti út 
rendezése. Június végétől pihenőpadokon 
szusszanhatunk több buszmegállóban, illet-
ve a későbbiekben a település több pontján.

Szemétszállítási időpont 
változása!
Felhívjuk a lakosság figyelmét, hogy
a 2012. augusztus 20-án, hétfőn 
esedékes szemétszállítás
2012. augusztus 17-én, 
pénteken, tehát a Szent 
István-napi ünnep 
előtt lesz.
A többi napon esedékes sze-
métszállítás időpontja vál-
tozatlan, csak az augusztus 
20-i napot érinti a változás! 

Polgármesteri Hivatal
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Mihalovics Bertalan, a polgárőrség vezetője és Pásztor Sándor, az Ügy-
rendi és Közbiztonsági Bizottság elnöke a polgárőr iroda átadásán

Új közbiztonsági koncepciót alkotott az Ügyrendi és Közbiz-
tonsági Bizottság 2011-ben. Miért volt erre szükség?
Az előző közbiztonsági koncepció elavult volt, jó néhány éve alkot-
ta meg az előző képviselő-testület. Az új koncepció legfontosabb 
változása, hogy nevesítettük a fejlesztési elképzeléseket, tételesen 
felsoroltuk benne, hogy melyek azok a célok, amelyeket közép- és 
hosszú távon szeretne elérni a képviselő-testület Csömör közbiz-
tonságának javítása érdekében. További lényeges változást jelent 
az is, hogy konkrétan a településre vonatkozó statisztikai adatokra 
támaszkodtunk, ugyanis az előző koncepció olyan adatokat, kimu-
tatásokat használt, amelyek nem konkrétan Csömörről szóltak, 
hanem a rendőrség által kiadott, az egész körzetre, több település-
re vonatkozó bűneseményekre, bűncselekményekre. 
 Az új koncepció kialakításába több szakértőt bevontunk. 
Nagymértékben támaszkodtunk az Ügyrendi és Közbiztonsági 
Bizottság kültagja, Perlaki Attila rendőrezredes iránymutatására, 
hiszen ő komoly szaktekintély ezen a területen. Véleményeztettük 
a polgármesterrel, alpolgármesterrel, a polgárőrséggel, a körzeti 
megbízottakkal, valamint a kistarcsai rendőrőrs vezetőjével, és az 
ő javaslataikat beépítve vittük a koncepciót a képviselő-testület 
elé, akik módosítás nélkül fogadták el.

Mit tett az önkormányzat 2010 óta a közbiztonság javításáért?
Volt mit tenni! 2010-ben volt egy jól működő polgárőrségünk, akik 
kaptak egy bizonyos támogatást az önkormányzattól, és volt egy 
rendőr körzeti megbízottunk.
 A legfontosabb változás, hogy a polgárőrség támogatását jelen- 
tős megnöveltük. Idén május végén beadtunk egy pályázatot a pol- 
gárőrség technikai fejlesztésére a Belügyminisztériumhoz. Ha si-
kerül nyerni, rádiókat, éjjellátó készülékeket, fényképezőgépet, 
és nem utolsósorban egy vadonatúj járőrautót tudunk biztosítani 
nekik. Idén végre irodát kapott a polgárőrség, a Rákóczi út 4.-ben, 
a körzeti megbízotti iroda mellett, így a rendőrséggel való együtt-
működést fizikailag is szorosabbá tettük. Az iroda biztosításával 
elértük, hogy munkakörülményeiket javítsuk, és hivatalos helyet 
biztosítsunk működésükhöz. 

A különböző rendőrségi fejlesztéseknek köszönhetően – ez nem 
Csömör vagy a képviselő-testület érdeme – a Gödöllői Rendőrka-
pitányság tudott biztosítani még egy rendőr járőrt településünkre, 
így már két állandó körzeti megbízott dolgozik Csömörön. Ez pél-
dátlan a térségben, talán Veresegyházán van még ilyen. Az önkor-

mányzat pedig járőrautó vásárlásával járult hozzá a fejlesztéshez, 
amit átadtunk a rendőrségnek járőrszolgálatra, a két csömöri kör-
zeti megbízott kizárólagos használatára. 

Nagy lépés a közbiztonság szempontjából a térfigyelő kamera-
rendszer telepítése és a próbaüzem elindítása. Ezzel egy több mint 
1 éves munkafolyamatot zárhatunk le. Ettől a fejlesztéstől jelentős 
változásokat várunk, mind a közbiztonság, mind a közlekedésbiz-
tonság, mind a közterületek biztonsága szempontjából. 

Hogyan készítették elő a térfigyelő kamerarendszer kiépítését?
Az Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság jelentős előkészítő mun-
kát végzett, mielőtt árajánlatokat kért térfigyelő kamerarendsze-
rek telepítésével foglalkozó cégektől. Az ajánlatok elemzése után, 
amelyek részletes árajánlatot és pontos műszaki paramétereket 
tartalmaztak, 3 céggel tárgyaltunk személyesen is. Ekkor került  
a bizottság kapcsolatba az ajánlatot tevő Erando Kft.-vel. Nem ők 
adták a legolcsóbb ajánlatot, de az általunk felkért szakértő véle-
ménye szerint is az övéké a legjobb műszaki paraméterekkel ren-
delkező rendszer. Az Erando Kft.   Magyarországon   piacvezető- 
nek számít ezen a területen. A kiépítésre kerülő digitális kame-
rarendszer a legmodernebb üvegszálas technológiát alkalmazza, 
amelyet a Digi Kft. biztosít. Ez a technika éjjel-nappal megfelelő 
képminőséget ad.
 Az egyeztetéseken kiderült, hogy az Erando Kft. tulajdonosa 
csömöri, és felajánlotta a térfigyelő kamerarendszer ingyenes ki-
építését a település részére. A bizottság és később a képviselő-tes-
tület is elfogadta a felajánlást.
 A kamerák elhelyezésénél is körültekintően jártunk el: a bizott-
ság javaslatait Fábri István polgármesterrel, Biró Attila alpolgár-
mesterrel, Mondok Zoltánnal, a kistarcsai rendőrség őrsparancs-
nokával, a helyi körzeti megbízottakkal, a polgárőrséggel, valamint 
az Erando Kft. szakembereivel véleményeztettük. Civil fórumot 
tartottunk a kamerarendszer telepítéséről a helyi közösségek, 
egyesületek bevonásával, ahol döntően támogató észrevételekkel 
segítették a munkánkat.

2012 júliusától kísérleti jelleggel elindítottunk egy magáncéggel,  
a Relic-Őr Kft.-vel karöltve egy járőrszolgálatot, amely délután 
6-tól hajnal 1-ig ellenőrzi a település neuralgikusnak tartott köz-
területeit: a Hősök terét, a Kispályát, a Bulgárkertet és az iskolaud-
vart. Megfigyelési, észlelési kötelezettségük van. 

Közbiztonsági körkép
Több pillérre helyezték a közbiztonságot 2010 óta. Az eddig megvalósult fejlesztésekről, ezek eredményeiről és a jövőbeni tervekről 
Pásztor Sándort, az Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság elnökét kérdeztem.

Járőrautó elérhetősége: 70/2634-334
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Hosszabb ideje működik a Major úton, a HÉV-átjárónál a gyalog-
átkelőhely őrzése, amivel szintén a csömöri Relic-Őrt bíztuk meg. 
Egész tanévben reggel és a tanítás végeztével ők biztosítják, hogy  
a gyerekek biztonságosan át tudjanak menni az úttesten.
 A mezőőri szolgálat részére nemrég egy új autót vásárolt az ön-
kormányzat, így biztosítva, hogy a külterületen szolgálatot teljesí-
tő mezőőrök munkafeltételei megfelelőek legyenek.

Ön szerint a lakosok mit érzékelnek a fejlesztésekből?  Kap 
a bizottság vagy személyesen Ön visszajelzést? 
Örömmel vette mindenki, akivel eddig beszéltem, hogy végre van 
járőrautónk! A lakók érzékelik az erősebb rendőri jelenlétet. Nem-
rég megállított egy idős néni a pékségben, hogy: „Sanyikám, én 
még életemben nem láttam a Mező utcában rendőrautót, de most 
ott ment és lassan!” A polgárőrség tájékoztatása alapján érezhető, 
hogy az emberek jobban figyelnek és szólnak, ha szokatlan dolgot 
észlelnek. Ezt azért tartom fontosnak, mert azt jelenti, hogy a la-
kosság tudja, hogy léteznek, számolnak velük és számítanak rájuk. 
Tudják, hogy van járőrautó, tudják, hogy van polgárőrség, és azt 
is tudni fogják, hogy van éjszakai járőrszolgálat. A polgárőrséget 
mindig el lehet érni, 24 órás diszpécserszolgálatuk van, a körze-
ti megbízottak és a járőrautó száma is mindig kéznél van, hiszen 
a Csömöri Hírmondó minden lapszámában megjelentetjük, és  
a www.csomor.hu honlap címlapján is megtalálható. 
 Fontosnak tartom, hogy a lakosság irányába megfelelő legyen 
a tájékoztatás, hogy állandósuljon, még inkább beépüljön a köztu-
datba, hogy hova lehet fordulni, honnan és kitől lehet szükség ese-
tén segítséget kérni. Az egyéni biztonságérzet ugyanolyan fontos, 
mint a fejlesztéseknek köszönhető javuló közbiztonsági statisztika. 

.

A környező településekhez képest milyen Csömör közbizton-
sági helyzete?
Ezt a témakört két részre bontanám. Az egyik nagyon fontos do-
log: a településé alapvetően jó, a környező településekhez képest 
sokkal jobb. Ami az összképet statisztikai szempontból rontja, az 
a bevásárlóközpont. Ha, tegyük fel, 25 esemény történik, nagy va-
lószínűséggel 18 a bevásárlóközponthoz kötődik, de akkor is Csö-
mör statisztikáját rontja. Ha csak a belterületi lakóövezetet nézzük, 
akkor – a rendőrségi tájékoztatás alapján – folyamatosan javul. 
Az Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság üléseire – közel másfél 
éve – minden alkalommal meghívjuk a közterület-felügyelőt és  
a körzeti megbízottakat, akik beszámolnak a közbiztonságot érin-
tő eseményekről, és ebből látjuk, mikor milyen irányba kellene in-
tézkedéseket tenni. 

Az állandó számonkérés, nyomonkövetés ezek szerint meg-
hozza az eredményt?
Abszolút. Állandó napirendi pontként szerepel a beszámolójuk, 
és már automatikusan javaslatot tesznek, hogy hogyan lehetne el-
kerülni a bűncselekményeket, javítani a közbiztonságot. Elindult 
egy működő folyamat, a rendőrség is üdvözölte ezt a lehetőséget.  
A térfigyelő kamerarendszer felszerelése, működtetése is jelentő-
sen segít majd a bűncselekmények megelőzésében, felderítésében, 
komoly visszatartó ereje van. Ezt a rendszert nem csak a körzeti 
megbízottak, hanem a nyomozók is fogják használni. Nem tud 
majd egy bűnöző sem kimenni Csömörről úgy, hogy ne legyen 
észlelhető. Nagy valószínűséggel a kamerarendszer elindulása, ki-
táblázása után már a településtáblánál visszafordulnak azok, akik 
„nem tisztességes” szándékkal érkeznek a településünkre.
 Mindenesetre azt tudom mondani, hogy településünk közbiz-
tonsága jó, és ehhez hozzátartozik a rendőri jelenlét és a polgárőr-
ség lelkiismeretes munkája.

Milyen a csömöri közbiztonságért felelős szervek együttmű-
ködése? 
Jelentős változást sikerült elérni. Ennél a kijelentésemnél a rendőri 
vezetők által elmondottakra alapozok, mert többször hallottam 
tőlük: „jaj, de jó volna, ha csak megközelítené a rendőrség és a pol-
gárőrség együttműködése, kapcsolattartása más településeken is  
a csömörit.” Példásnak minősítik. 
 A rendőrség, a körzeti megbízottak, a polgárőrök együttmű-
ködnek, mindig mindenben egyeztetnek, mikor ki megy ki, hogy 
megy ki… Sokszor előfordul, hogy a szolgálatban lévő rendőrrel 
egy polgárőr is járőrözik, de fordítva is előfordul, hogy a polgár-
őr autóban ott van a szabadnapos rendőr. Ugyanez elmondható  
a Relic-Őr Kft.-ről mint magán biztonsági cégről, mindenki tudja, 
hogy ki mikor van kint terepen. Amikor nagyobb volumenű intéz-
kedések vannak, ami több embert igényel, akkor összefognak és 
közösen koordinálják. 

Milyen fejlesztések várhatóak a közeljövőben?
Két fejlesztést tervezünk: a mezőőri szolgálat korszerűsítését és  
a polgárőrség új technikai eszközökkel való felszerelését. Utóbbi  
a Belügyminisztériumhoz beadott pályázattól függ. A mezőőri 
szolgálat szervezési és technikai fejlesztése az őszi időszakban lesz. 

Félegyházy-Sütő Eszter

Forgalomfigyelő fix kamerák: 
Szabadság út–Ferenc utca sarok, Major út–
HÉV-átjáró, Kistarcsai utca vége, Laki sarok.
 
Folyamatosan mozgó Dom kamerák (for-
galom- és közterület figyelésre): 
Béke tér, Major út–HÉV-átjáró, Petőfi–Jókai–
Palotai utca sarok, Széchenyi–Rákóczi utca 
sarok, Laki sarok, Hősök tere, Mogyoródi–
Vízműsor sarok, Polgármesteri Hivatal. 

A Csömöri Polgárőr Egyesület 1990-ben alakult, civil kezde-
ményezésre. Vezetőjük Mihalovics Bertalan. Jelenleg 34 fővel 
és 1 db autóval teljesítenek szolgálatot Csömörön. Irodájuk 
a Rákóczi út 4.-ben található, a rendőr körzeti megbízottak 
irodája mellett. 24 órás diszpécserszolgálatot tartanak fent, 
bármikor elérhetők a 28/816-865-ös számon.

Orbán Győző rendőr zászlós, körzeti megbízott
Elérhetősége: 20/9641-025

Pap Zoltán rendőr zászlós, körzeti megbízott
Elérhetősége: 30/6300-949
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2011. június 7.
A Krammer Teréz Zeneiskola igazgatója be-
jelentette a Polgármesteri Hivatal műszaki 
osztályán, hogy intézménye tetőszerkezeté-
nek talpszelemene kb. 30 cm-rel elmozdult. 

2011. július 
Az önkormányzat által felkért szakértők  
a tetőszerkezet állapotának vizsgálatakor 
megállapították, hogy az 5 éve épült tető 
statikailag alkalmatlan rendeltetésének be-
töltésére – a rossz kivitelezés miatt. A szak- 
értők az épületet veszélyes állapotúnak mi-
nősítették és megállapították, hogy életve-
szély és jelentős anyagi kár veszélye áll fenn.
 Nagy felháborodást keltett, mikor a vizs-
gálatok során kiderült, hogy a tetőt engedé-
lyeztetési eljárás és kivitelezési terv nélkül 
építették meg 2006-ban, és a beruházásnak 
nem volt felelős műszaki vezetője.

2011. augusztus 8.
Dr. Katona Péter jegyző a több független 
szakértő egybehangzó véleménye alapján 
az épület használatát határozatlan időre 
felfüggesztette. Fábri István polgármester 
kérte, hogy vizsgálják ki a műszaki, illetve  
a kivitelezői felelősséget. (A hibás teljesítés 
miatti per az önkormányzat és a kivitele-
zők között jelenleg is zajlik a …bíróságon).

2011. augusztus 12. 
Rendkívüli képviselő-testületi ülést tartot-
tak a polgármesteri hivatalban a 250 zeneis-
kolás ideiglenes elhelyezéséről. Az a döntés 

született, hogy az első osztályosok és a ze-
neiskolai oktatás az általános iskola Major 
úti épületében, a sportcsarnok első emeleti 
termeiben és a művelődési ház régi könyv-
tárépületében kezdődik el az új tanévtől.

2011. szeptember 19.
Balogh László Endre gyémántfokozatú 
műszaki igazságügyi szakértőt kérte fel az 
önkormányzat a zeneiskola födémének és 
fedélszékének statikai felülvizsgálatára és az 
ideiglenes megerősítés kidolgozására. 

2011. október 6.
Elkészült az igazságügyi mérnökszakértői 
vélemény. A képviselő-testület október 6-i 
ülésén ez alapján elrendelte az állagmegóvá-
si munkák elkezdését, a födém- és tetőszer-
kezet azonnali ideiglenes megerősítését. 

2011. október 13–25.
A Mogyoród Nagyközség Polgármesteri 
Hivatal jegyzője – mint engedélyező ha-
tóság – által meghatározott határidő előtt, 
2011. október 25-ére a munkálatokkal meg-
bízott Larix Faház Kft. befejezte a födém- 
és tetőszerkezet megerősítését.
 Az épület életveszélyessé minősítése 
megszűnt, és az ideiglenes megerősítés le-
hetővé tette a végleges megerősítés alter-
natíváinak kidolgozását, amelyre Balogh 
László statikus szakértővel kötött szerző-
dést az önkormányzat. 

2011. november 3.
A november 3-i testületi ülésen a képvise-
lők a tetőszerkezet újjáépítéséről döntöttek. 
Két fontos érv szólt a döntés mellett: egy-
részt hosszabb távú élettartamot jelent az 
újjáépítés, másrészt a javíttatás és az újjá-
építés között minimális költségkülönbség 
volt Az újjáépítési munkálatokat két ütem-
re bontotta a polgármesteri hivatal műszaki 
osztálya, és tételes árajánlatokat kértek be  
a tervdokumentáció alapján az elvégzendő 
feladatokra. A két ütem a következő volt: 
 I. meglévő fa födémszerkezet megerő-
sítése, fedélszék bontása és újraépítése, fa 
födémek hőszigetelése.
 II. vasbeton födémek hőszigetelése, bel-
ső felújítási és átalakítási munkák.

2011. december 7.
Mogyoród Nagyközség Polgármesteri Hi-
vatalának jegyzője engedélyezte a végleges 
megerősítési terveket, az arra vonatkozó 
építési engedély jogerőre emelkedett. A ki-
jelölt mogyoródi hatóság dr. Katona Péter 
közbenjárására a 60 naptári nap helyett 14 
nap alatt adta ki az engedélyt.

2011. december 15.
A képviselő-testület a december 15-i ülésén 
ad hoc bizottságot hozott létre a kivitelező 
cég kiválasztására, a munkák mielőbbi el- 
indítása miatt. A testület kiválasztotta a két 
legkedvezőbb árajánlatot adó pályázó cé-
get, és megbízta az ad hoc bizottságot az ár-
tárgyalások lefolytatására. A kivitelező cég 
szakmai megfelelőségét a bizottság műszaki 
szakemberei ellenőrizték.

2012. január 26.
Az önkormányzat a Larix Faház Kft.-t bíz-
ta meg a zeneiskola tetőszerkezetének újjá-
építésével, valamint Balogh László statikus 
szakértőt kérte fel a kivitelezés műszaki el-
lenőrzésével.

2012. január 30–április 18.

 
A megbízott kivitelező cég újjáépítette a 
zeneiskola tető- és födémszerkezetét, majd 
2012. április 18-án megtörtént a műszaki 
átadás-átvétel.

2012. április 23.
A Polgármesteri Hivatal műszaki osztálya  
a zeneiskola tetőszerkezetének építése alatt 
árajánlatokat kért be a belső felújítási mun-
kálatokra is. Ezek alapján a Pénzügyi, Ellen-
őrző és Vállalkozói Bizottság a képviselő-
testület által átruházott hatáskör alapján a 
Profiszálka Bt.-t választotta ki a II. ütem 
munkálatainak elvégzésére.

A zeneiskola tetőszerkezetének felújítása
Összefoglaló tények és adatok az elmúlt 1 év történéseiről, a felújítás munkaszakaszairól.
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2012. május 31.
Az újjáépítés II. ütemének műszaki átadás-
átvételével lezárult a Krammer Teréz Zene-
iskola tetőszerkezetének helyreállítása. 

2012. július 19.
A használatbavételi engedély jogerőre emel- 
kedett, a Krammer Teréz Zeneiskola visz-
szaköltözhetett a régi-új Szabadság úti épü-
letbe. 2012 őszétől a zeneiskolások és az 
általános iskola elsős tanulói biztonságos 
körülmények között, felújított tantermek-
ben kezdhetik el a tanévet. Ezzel párhu-
zamosan a zeneiskolai oktatás helyszínéül 
1 évig kényszerűen szolgáló intézmények, 
épületek (művelődési ház, sportcsarnok, 
római katolikus plébánia) felszabadultak.

Összesített költségvetési táblázat a Krammer Teréz Zeneiskola 
tetőszerkezetének újjáépítéséről

  Dátum Név Megnevezés Díj (bruttó)
1 2011. júl. 13. Inter Bau Plan St. Kft. Tartószerkezeti szakvélemény 187 500 Ft   

2 2011. aug. 24. Acmineus Építő Kft. Statikai szakvélemény, kárelhárítás 100 000 Ft   

3 2011. szept. 08. Acmineus Építő Kft. Tartószerkezeti vizsgálat 240 000 Ft   

4 2011. szept. 30. Balogh László Igazságügyi mérnökszakértői vélemény 300 000 Ft   

5 2011. okt. 25. Larix Faház Kft. Ideiglenes megerősítés 1 608 616 Ft   

6 2011. okt. 26. Balogh László Végleges megerősítés dokumentációja 600 000 Ft   

7 2012. jan. 30. Larix Faház Kft. Födémmegerősítés és tető újraépítés 17 145 000 Ft   

8 2012. jan.30. Balogh László Műszaki ellenőrzés 400 000 Ft   

9 2012. ápr. 18. Larix Faház Kft. Új elektromos bekötés utcafrontról 137 820 Ft   

10 2012. máj. 03. Profiszálka Bt. Belső felújítási munkálatok 3 756 814 Ft   

11 2012. máj. 31. Profiszálka Bt. Elektromos hálózat kiépítése klímához 32 758 Ft   

12 2012. máj. 31. Soliter-Tax Kft. Klímaberendezés létesítése 293 370 Ft   

Összesen: 24 801 878 Ft   

Csömör Nagyközség Önkormányzata kö- 
szöni a zeneiskola dolgozóinak, a szülők-
nek és a gyerekeknek a megértő hozzá-
állást, amelyet az újjáépítés miatti mű-
ködési nehézségek ellenére tanúsítottak. 

Köszönjük a „befogadó” intézményeknek a 
szíves „vendéglátást”: a Csömör Sportcsar-
noknak, a római katolikus plébániának és 
a Petőfi Sándor Művelődési Háznak. 

Ezúton is külön köszönetet mondunk azok-
nak a csömöri cégeknek – Procter&Gamble 
Hyginett Kft., Ker-Hu Kft. – és magánsze-
mélyeknek, akik anyagi támogatásukkal 
és adományaikkal hozzájárultak a tető 
újjáépítéséhez!

Rendőrség – csömöri körzeti megbízottak
Orbán Győző rendőr zászlós  20/9641-025

 Pap Zoltán rendőr zászlós  30/6300-949
 Járőrautó  70/2634-334

Polgárőr Egyesület (24 órás diszpécserszolgálat)
28/816-865

H E LYR E I G A Z Í TÁ S
A júniusi Hírmondó Plusz kiadványunkban a művelődési ház 
igazgató választással kapcsolatos írásunkban tett egyik állítás 
nem felel meg a valóságnak, és nem tudjuk bizonyítani, hogy az 
elmúlt másfél évtizedben a korábbi önkormányzati vezetők lebe-
széltek volna mindenkit a pályázásról.

Csömöri Hírmondó Szerkesztősége
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,
3-as számú bekötőút:

lakossági kérések 
a kivitelezőkhöz

Az önkormányzat az utóbbi hetekben  
több tervmódosítási igényt is megfogal-
mazott a 3-as bekötőutat építő kivitele-
ző, illetve beruházó felé, a július 17-i la-
kossági fórumon pedig már a közvetlenül 
érintett utcák lakói is bírálták a terveket.

A környék lakóinak írásos kérésére a 3-as 
számú (Rét utcai) bekötőút kezdőpontjától 
mindössze száz méterre található Laki ut-
cai óvoda aulájában tartották meg az út-
építéssel kapcsolatos tájékoztató fórumot. 
Az önkormányzatot Fábri István polgár-
mester, Biró Attila alpolgármester, Eigler 
Tamás pénzügyi bizottsági elnök és Pász-
tor Sándor ügyrendi és közbiztonsági bi-
zottsági elnök képviselte, továbbá jelen  
volt  dr. Katona Péter jegyző és Juhos Dávid
műszaki osztályvezető is. Az építtető Nem- 
zeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. részéről 
Kovács László projektvezető, a kivitelező
Colas-Swietelsky Konzorcium részéről 
Tóth Sándor termelési főmérnök és Sebes-
tyén Balázs építésvezető, a Metrober Kft. 
részéről pedig Bartha Anikó létesítményi 
mérnök volt jelen a fórumon. A nyári idő-
pont ellenére több mint száz érdeklődő la-
kos jött el a tájékoztatóra.
  A megjelent érdeklődők közül voltak, 
akik üdvözölték az új út építését, vagy 
azért, mert tehermentesít több más túlter-
helt utcát (főképpen a Major–Jókai–Rá-
kóczi utcát), vagy azért, mert a környéken 
lakóknak gyorsabb közlekedési lehetőséget 
jelent a főváros irányába. Közülük is töb-
ben azonban közlekedésbiztonsági szem-
pontból problémásnak ítélték meg a Laki 
sarki becsatlakozásra vonatkozó terveket.
  A hozzászólók nagy többsége azonban 
kritikával illette a 2,3 kilométer hosszú út 
építését – ők döntően a Laki sarok környé- 
ki utcákban laknak. Sokan hiányolták az 
elmaradt tájékoztatást, és elfogadhatatlan-
nak tartották, hogy előzetes értesítés nélkül 
kezdődtek el a munkálatok, amelyek komo-
lyan zavarják az itt élők nyugalmát. A legtöb-
ben értetlenségüknek adtak hangot, hogy 
miért nem tartalmazzák a tervek a gyalog-
járdát a belterületi szakaszon, illetve hogy  
a már jelenleg is nagy forgalmú Laki sa-
rokra becsatlakozó új út miatt miért nem 
körforgalmat alakítanak ki, hisz minden 
más megoldás komoly közlekedési veszély-
forrást rejt magában. A környék tanyáin, 
lovardáin élők üdvözölték az önkormány-
zat erőfeszítéseit a régi Paraszthíd és földút 

 

Megvédi az önkormányzat 
a Majorszegi erdőt is

A jelenlegi, civil önkormányzat egyik kiemelt célja a település zöld területeinek meg-
óvása a lakosság számára – a lehető legjobb minőségben. 

Az élhetőbb település megteremtésére már számos intézkedést tett a civil vezetés, fel-
vállalva akár komoly konfliktusokat is több ingatlantulajdonossal. Ennek a koncepciónak 
volt része például a központi területen fekvő Kálvária-erdő megóvása önkormányzati te-
rületvásárlással és építési tilalom elrendelésével. A külterületek tisztántartására évente 
kétszer civil szemétszedési akciót szerveznek civil csoportokkal karöltve, hogy a lakosság 
számára biztosítsák a kulturált kirándulóhelyeket, és rekreációs területeket teremtsenek. 
2012. június végétől a Majorszegiliget és dűlő melletti terület védelmében gépjárműforga-
lom-korlátozást vezetett be az önkormányzat.
 Az intézkedésre azért volt szükség, mert a területet csak fizikai korlátozással lehet 
megóvni az illegális szemétlerakásoktól. Az önkormányzat már több ízben is – saját költ-
ségén – megtisztította a területet a sittől, az erdőben lerakott kommunális hulladéktól. 
Egy-egy ilyen szemétszedési akció – még igen jelentős civil szervezetek által nyújtott se-
gítség mellett is – több százezer forintba kerül, így már több millióra rúg az illegálisan 
lerakott sitt elszállíttatásának költsége. Ezt a terhet hosszú távon nem tudja vállalni az ön-
kormányzat, ezért a terület gépjárműforgalmának korlátozását volt kénytelen bevezetni.
 A Rákospalotai határút és a Majorszegiliget között fekvő területre négy ponton le-
hetett gépkocsival bejutni. Mostantól Behajtani tilos! táblák mellett három ponton be-
tonelemek kihelyezésével akadályozzák meg a gépkocsiforgalmat: a Rákospalotai határút 
felől két helyen, illetve a Majorszegiliget felől, az Árpádföldi útnál. A Liget utcánál Be-
hajtani tilos! közlekedési tábla jelzi majd az autósoknak, hogy a területre csak gyalog, 
kerékpárral vagy lóval lehet bejutni. Az ingatlantulajdonosok – telkeik megközelítésére 
– természetesen költségmentesen behajtási engedélyt kapnak, amennyiben azt a Polgár-
mesteri Hivatalban kérvényezik.
 A Majorszegi erdő sajnos magántulajdonban van, további sorsa az erdőgazdálkodási 
tervtől függ.
 A terület lezárása után az önkormányzat a nyár folyamán gondoskodik a legutóbbi 
szemétszedési akció óta lerakott illegális hulladék elszállításáról. Az eddigi szemétszedési 
akciók sikeresnek mondhatók, hiszen lényegesen kevesebb már a szemét ezen a zöldte-
rületen. Az önkormányzat forgalomkorlátozási kezdeményezése pozitív fogadtatásban 
részesült, mind az ingatlantulajdonosok, mind a Majorszegi 
településrészen lakók, mind a kirándulók részéről. 
Azt mondani sem kell, hogy a környezetvédők 
azonnal üdvözölték a forgalomkorlátozást.

 
-

Folytatás a köv. oldalon.



9

t e l e p ü l é s i  h í r e kt e l e p ü l é s i  h í r e k

 
megtartására, de az építkezés alatti kereszt-
irányú közlekedés megoldását is sürgősnek 
tartották.
  Fábri István polgármester elmondta, 
hogy az építkezés kezdeti stádiumában az 
alvállalkozó szabálytalan, belterületet érin-
tő szállítási tevékenységét a lakók nyugalma 
érdekében néhány napon belül leállíttatták, 
és jelenleg már szabályosan, a település la-
kott részeit elkerülve zajlik a kitermelt nagy 
mennyiségű föld-, illetve töltősóder elszál-
lítása. Az önkormányzat ezután a legsür-
gősebb lépésnek a térség rekreációs, illetve 
mezőgazdasági jellegű közlekedésének ké-
sőbbi biztosítását tartotta: a patakon való 
jelenleg egyedüli átkelési lehetőség későb-
bi biztosítását a tervek szerint elbontásra 
ítélt Paraszthíd megőrzésével, illetve a régi 
földút megtartását. Ez ügyben zajlanak az 
egyeztetések a kivitelezővel és az építte-
tővel. További problémának a belterületet 
érintő, illetve a Laki sarki közlekedési prob-
lémák tűnnek, amivel kapcsolatban elké-
szíttetik a módosító javaslataikat.
  Kovács László projektvezető (NIF Zrt.) 
ismertette a beruházás fontosabb elemeit 
és vázlatosan az útépítési terveket is. A kér-
désekre, javaslatokra válaszolva kifejtette, 
hogy az előző önkormányzat már évekkel 
ezelőtt ebben a formában hagyta jóvá a ter-
veket, amit egyébként a helyi hivatal készít-
tetett, és jóllehet kérték, de végül finanszí-
rozási okokból abba sem gyalogjárda, sem 
kerékpárút nem lett betervezve, és körfor-
galmat sem terveztek. Ezen változtatni már 
nem lehet, mert akkor az egész beruházás fi-
nanszírozása kerül veszélybe. A kivitelezést 
érintő kisebb módosítási lehetőségekről  
a polgármesterrel és az önkormányzat mű-
szaki osztályának vezetőjével egyeztetnek. 
  Tóth Sándor termelési főmérnök (Co-
las-Switelsky Konzorcium) elnézést kért 
a lakóktól az útépítés kezdeti kellemet-
lenségeiért, és megígérte, hogy a lehető-
ségeken belül mindenkinek a problémáit 
megpróbálják kezelni. Javasolta ezért, hogy 
őt vagy a helyszínen tartózkodó kollégáit 
keressék meg az itt élők. Az útépítés alatti 
átmeneti forgalomszabályozást úgy alakí-
tották ki, hogy az minél kevésbé zavarja 
akár az itt lakók, akár a távoli tanyák felé 
járók közlekedését. Akiknek ennek ellené-
re nehézséget okoz a közlekedés, azokkal 
egyénileg próbálnak megoldást találni.
  A fórum végén Fábri István polgármes-
ter ígéretet tett arra, hogy a felmerült lakos-
sági javaslatokat is figyelembe véve meg-
próbálják elérni, hogy új forgalomtechnikai 
és kivitelezési megoldásokkal biztonságo-
sabb legyen a megépítendő út a belterületi 
részen is. Ígérte továbbá, hogy minden fon-
tosabb lépésről tájékoztatják az érintett la- 
kosságot.    

Búcsú Fábián Ferenctől
Csömör Nagyközség Önkormányzata és 
Polgármesteri Hivatala őszinte részvé-
tét fejezi ki Fábián Ferenc családjának és 
hozzátartozóinak. Emlékének Fábri Ist-hozzátartozóinak. Emlékének Fábri Ist-hozzátartozóinak. Emlékének Fábri Ist
ván polgármester búcsúbeszédével adó-
zunk.

Tisztelt Gyászolók!

Fábián Ferenc végső búcsúztatására gyűltünk ma össze. „Végső búcsúztatás”: kimondani szívbemar-
kolóan fájdalmas, felfogni szinte lehetetlen. Pótolhatatlan űrt hagy a családtagok körében, akik számá-
ra az utolsó évek ágyhoz kötöttsége ellenére is erőt és végtelen kitartást sugárzott, biztos lelki támaszt 
jelentett.

De pótolhatatlan űrt hagy mindannyiunk, az egész faluközösség számára is, hisz talán nincs még 
egy olyan személyisége a nagyközségnek, akinek a neve az elmúlt évtizedekben olyan szorosan összefor-egy olyan személyisége a nagyközségnek, akinek a neve az elmúlt évtizedekben olyan szorosan összefor-egy olyan személyisége a nagyközségnek, akinek a neve az elmúlt évtizedekben olyan szorosan összefor
rott volna Csömör település nevével, mint az övé. A helyi közéleti, sport és kulturális életben végzett kiemel-
kedő és önzetlen tevékenysége elismeréseként 2009-ben az Önkormányzat Csömör Díszpolgára kitün-
tetésben részesítette. Sok évtizedes tapasztalatain alapuló újabb és újabb tanácsaiból, útmutatásaiból 
a falu választott vezetőiként a jövőben már sajnos nem tanulhatunk.

Kiváló vezetői képességeit többek között a helyi és környékbeli termelőszövetkezetben kamatoztatta. 
Irányítása mellett a helyi Haladás, majd a Szilasmenti TSZ is a térség egyik legjobban működő termelő-
szövetkezete lett. Amellett, hogy a termelést irányította, tárgyalásokat vezetett, sok-sok dolgozó mun-
káját szervezte, mindvégig aktív közösségi életet is élt. A helyi kulturális csoportok lelkes tagjaként őrizte 
őseink ránk hagyott örökségét, a falu hagyományait. 

Sőt, meghatározó alakja lett annak a több mint hatvan éve létrejött közösségnek, amely telepü-
lésünk védjegyévé, Csömör büszkeségévé vált: a helyi kézilabdacsapatnak. Annak a csapatnak, amely 
azzal, hogy az ország első falusi együtteseként a nemzeti bajnokság legmagasabb osztályába jutott, 
mindennél fényesebben megmutatta: a szerény körülmények ellenére egy kis közösség is alkothat na-
gyot akkor, ha a tehetség kitartással és összefogással párosul. Az egyszeri siker ráadásul nem csak rövid 
fellángolás volt, hanem azt több évtizeden keresztül tartó példátlan sikersorozat követte. Nem is lehe-
tett ez másként, hiszen a tehetség és az összetartás mellett az együttes játékosaihoz hasonlóan Fábián 
Ferencet, a sportkör elnökét, az edzőt is ugyanaz jellemezte: a csapat, a klub iránti hűség. 

Igen, azt gondolom, talán ez a legfontosabb, amit útravalóul hagyott számunkra: a feltétlen hűsé-
get. Hűség a csapathoz, amelyet rajongásig szeretett, amelyért ha kellett, minden követ megmozgatott, 
amely hétről-hétre összekovácsolta nem csak a játékosokat, de a faluban élő embereket, a szurkolókat is.
Hűség ahhoz a földhöz, amely enni adott a legnehezebb időkben is, amelynek tanult agrárszakem-
bereként komoly ismerője volt. Hűség a faluközösséghez, a szlovák gyökerekhez, az evangélikus gyüle-
kezethez.

Egy településhez, egy közösséghez való kötődés legszebb jele, legnemesebb megnyilvánulása, ha 
a sok-sok év alatt felhalmozott tudást, tapasztalatot megpróbáljuk átadni a közösség minél több tag-
jának, időseknek, fiataloknak egyaránt. Ő mindent át akart adni nekünk. Emlékszem, először mennyi-
re meglepődve, majd nemsokára milyen őszinte tisztelettel hallgattuk a pesti villamoson zötykölődve 
a sportkör vezetőjének, a minket az ifjúsági mérkőzésekre elkísérő Feri bácsinak az egymás után röpködő 
találós kérdéseit arról, hogy vajon hány mázsa búza vagy hány mázsa kukorica terem meg egy hold 
földön, és egyáltalán: hány négyszögöl is egy kataszteri hold? 

„Feri bácsi mesél” a címe annak az interneten megjelent interjúnak, amit a Csömöri Hírek tett közzé. 
És valóban: még nyolcvan év fölött is mindig döbbenetes emlékezőtehetséggel beszélt a háborús évek 
helyi borzalmairól, az újrakezdés szép pillanatairól, vagy éppen sorolta a sportsikereket fémjelző hosszú 
számsorokat, dátumokat.

Kedves Feri bácsi!
Végre mi is szerettünk volna Neked mesélni egy örömteli eseményről! Arról, hogy néhány napja, lehe-
tőségeinkhez mérten felújítottuk csapatod sikereinek színhelyét, a legendás, régi bitumenes kézilabda 
pályát. Azt a pályát, amit annak idején társadalmi munkában, nagy lelkesedéssel építettetek a csapat 
tagjaival, a vezetőkkel, a sportszerető szurkolókkal. Az utóbbi időben kissé elhagyatott Kispálya hibáit 
kijavítottuk, a szaggatott vonalait újrafestettük, a kapukat kicseréltük, új hálókat raktunk rájuk. Sajnos, Te 
éppen ezekben a napokban kerültél kórházba, így nem tudtuk elmondani ezt a jó hírt. Biztosak vagyunk 
azonban benne, hogy onnan Föntről nézel minket, és nagyon örülsz annak, hogy ismét nagyon sok fia-
tal dobja, rúgja a labdát ezen a szívedhez oly közeli pályán...

Nyugodj békében!
Cikkünk folytatása, Fábián Ferenc rövid életrajza a köv. oldalon olvasható.
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  Nyitott kapuk

A Gyermekjóléti Szolgálat 
idén is hadat üzent 
a lustaságnak, az 
unalomnak, és nyitott 
kapukkal várta azokat 
a gyerekeket, akik barátaikkal 
együtt kellemes környezetben, 
kreatív módon szerettek volna 
vakációzni. 
 Különféle csapatjátékok, 
sport-, alkotó foglalkozás és egyéb 
lehetőségek közül válogathattak 
a gyerekek.  
 A szervezők minden napra 
tartogattak érdekes, izgalmas, 
fordulatos programot és meglepetést. 
A hab a tortán természetesen 
a fergeteges záróbuli volt.
 A cél idén is – mint minden 
évben –, hogy a gyerekek hasznosan, 
kellemesen töltsék a nyarat, és életre 
szóló barátságokat köthessenek. 
 (A Dzsungel tábor és a Nyitott kapuk programokon 
készült képek megtekinthetők a www.csomor.hu oldalon.) 

…Ki a térre, ki a játszótérre!

A csöppségek és az ovisok sem maradhattak ki idén a program-
szervezők látóteréből. A Csömöri Kulturális Közalapítvány, 
a Szociális Alapszolgáltatási Központ és a Csömöri Szociális 
Ellátottakért Alapítvány idén közös játékra, foglalkozásokra 
invitálta a kicsiket Csömör játszótereire.  

A június 20-ától augusztus elejéig meghirdetett foglalkozások 
„bemutatója” a Kispálya melletti új játszótér átadásán volt. A jól 
sikerült első nagy játéknak lett eredménye: hétről hétre nőtt a 
résztvevők száma. Mind a gyerekek, mind a szülők és nagyszülők 
szívesen vették ezt a kezdeményezést. A gyerekek csoportos já-
tékokban vehettek részt, a szervezők kézműves foglalkozásokat 
tartottak, ahova az anyukák is szívesen bekapcsolódtak. A játék 
mellett tanácsadás, információk közvetítése, programajánló és sok 
egyéb szolgáltatás állt az érdeklődők rendelkezésére.

Búcsú Fábián Ferenctől
Az előző oldalon olvasható megemlékezés melléklete.
Fábián Ferenc 1929. január 1-jén született Csömörön. Édes-
apja Fábián János, édesanyja Krizsán Katalin, akik evangélikus 
vallású földműves gazdálkodók voltak. Fábián Ferenc a csö-
möri evangélikus iskolába járt, majd mezőgazdasági techni-
kumot végzett. 1949-ben házasságot kötött Kalmár Annával. 
Három gyermekük született (Ferenc, Pál, Katalin). A csömöri 
téesz megalakulásától annak elnökhelyettese volt 1990-es 
nyugdíjazásáig. 
 1947-től 1995-ig a nemzetközileg elismert Csömöri Községi 
Sportkör vezetője volt. Ez idő alatt a csömöri kézilabdacsapat  
a megyei bajnokságból a nemzeti bajnokság első osztályába 
jutott fel. 
  Az 1970-es években aktív tagja volt a helyi Röpülj Páva Kör-
nek, vezetői beosztása révén pedig támogatóként is jelen volt  
a település kulturális életében. Megromlott egészségi állapota 
miatt a rendszerváltást követően vezetői és közéleti tevékeny-
ségét átadta a fiataloknak, teret engedve a változásoknak. 
 Társadalmi és közérdekű munkásságát több kitüntetéssel 
ismerték el. 1995-ben Csömör Községért emlékérmet kapott, 
2009-ben Csömör Díszpolgára lett.
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Összetartozás
Több mint ötvenen tettek állampolgársági esküt Csömörön az 
egyszerűsített honosítási eljárás bevezetése óta. Az elmúlt más-
fél évben 300 ezer állampolgársági kérvényt nyújtottak be az 
illetékes hivataloknál és a külképviseleteken.

A Polgármesteri Hivatalban augusztus 1-jén zsúfolásig megtelt  
a díszterem, és a szokásostól eltérően ünnepélyesebb eskütételre 
került sor. Az sem volt szokványos, hogy tizenhatan tettek foga-
dalmat Fábri István polgármester előtt, közülük a legkisebb 4 éves 
volt. A gyerekeknek könyvet ajándékozott a településvezető, a fel-
nőtteket pedig közös pezsgős koccintásra invitálta. A ceremónia 
végén Kovács Ákos, a Csömöri Magyarok Szövetségének vezetője 
Sajó Sándor: Magyar lenni verséből szavalt. 

Ezúttal is kárpátaljaiak és erdélyiek váltak magyar állampolgárrá, 
településünkön vajdaságiak, illetve felvidékiek még nem tettek es-
küt. A Csömörön magyar állampolgárságot kapók többnyire helyi 
kötődésűek, itt telepedtek le, de előfordult már, hogy határon túl 
élő családtagok is itt kérvényezték az állampolgárságot itt élő ro-
konuk miatt.

Várakozó álláspont
Villáminterjú Szeltner Lászlóval, a Petőfi Sándor Művelődési 
Ház új igazgatójával

Miért döntött úgy, hogy jelentkezik a művelődési ház intéz-
ményvezetői álláshelyére? 
Csömöri lakosként és közművelődési szakemberként lehetőséget 
látok a művelődési ház jobb működtetésére. És ezzel nem kritizá-
lom az eddigi működést, hiszen sok jó program volt korábban is, 
de hiszem, hogy még több megvalósítható lenne. 
 Mikortól áll munkába a Petőfi Sándor Művelődési Ház-
ban? Vannak-e olyan tervei, ötletei, amelyeket mielőbb beve-
zetne? Milyen koncepció szerint alakítja majd a programo-
kat, irányítja a művelődési házat?
Mivel az augusztusi 20-i programokat nem lehet négy nap alatt le-
szervezni, ezért már most is dolgozom, de hivatalosan augusztus 
16-án kezdek.
 Szeretnék mindenkit megnyugtatni, hogy a jól működő klu-
bok, körök, csoportok folytatják az eddigi tevékenységüket, és eze-
ket szeretném újabb jól működő csoportokkal kiegészíteni. Igen, 
tudom, ne csak általánosságokban beszéljek! Pedig a kultúra ilyen. 
Először meg kell ismerni jobban a helyet, a lehetőségeket, és csak 
utána lehet felelősséggel nyilatkozni. Hiába mondom, hogy varró 
tanfolyamot indítok, ha nincs rá igény. Egy konkrétumról azért 
már beszámolhatok: előrehaladott tárgyalások folynak havi szín-
házi produkciók bemutatására, és tervezem a diák színjátszókör 
beindítását is.  
  Változnak-e majd a település legnagyobb rendezvényei 
(pünkösdi fesztivál, szüreti mulatság)?
Erre most még nem tudok válaszolni. A nagy rendezvények jól 
működtek eddig, kisebb eltérések azonban biztosan lesznek.
  Többen aggódnak, így fel kell tennem a kérdést: mi lesz 
a Csicsörkével? 
Jómagam is néptáncolok, az egyik fiam csicsörkés volt. Előző 
munkahelyem egyik nagy eredményének tartom, hogy ott most 
már több mint 40 gyerek táncol 4 különböző csoportban, holott 
megérkezésemkor 12-en voltak. Bevallom, értetlenül állok a kér-
dés előtt. Hiszen, ha valami jól működik, akkor a terveim szerint 
továbbra is működtetni fogom. 

Szeltner László közművelődési szak-
ember a Berzsenyi Dániel Főisko- 
lán művelődésszervezőként vég-
zett, PR-menedzser és nonprofit 
menedzseri szakirányon. A Pécsi 
Tudományegyetemen művelő-
désszervező kiegészítő egyete-
mi képzésen folytatta tanulmá-
nyait, majd elvégezte a Magyar 
Művelődési Intézet és Képzőmű-
vészeti Lektorátus gazdasági, ve-
zetési és államháztartási ismeretek 
közművelődési intézményvezetőknek kiegészítő szakot. Másfél 
évtizedes szakmai múlt áll mögötte. Rendezvényszerzőként 
dolgozott az Almássy Téri Szabadidőközpontban és a József-
városi Kulturális Központban, a Petőfi Csarnok közművelődési 
osztályvezetője volt, 2009-től pedig igazgatóként a pátyi műve-
lődési házat, iskolai és községi könyvtárát irányította. Olyan nagy 
rendezvények szervezése fűződik a nevéhez, mint a Balkán Hang-
ja Fesztiválsorozat, a Diákszigeten a Petőfi Csarnok Folkszínpad 
vagy a Művészetek Völgyében a monostorapáti Rockszínpad.

Székelyföldről származó szülők kislánya szé-
kely népviseletben vehette át a honosítási ok-
iratot.
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Pályázati felhívás
A Csömöri Kulturális Közalapítvány 

pályázatot hirdet középiskolások számára
a 2011/2012-es tanév második félévre

 nyelvvizsga támogatásra.

A pályázat célja sikeres – államilag elismert C típusú, 
középfokú – nyelvvizsgával rendelkező csömöri fiatalok 

utólagos anyagi támogatása.
Pályázni 2012. augusztus 31-ig lehet!

Bővebb információ, pályázati feltételek: www.csomor.hu

Felhívás 
parlagfű elleni védekezésre

Kérjük a lakosságot, hogy önként teljesítsék parlagfű elleni vé-
dekezési kötelezettségüket ‒ mindannyiunk egészségének meg-
óvása érdekében! 

A lakosságnak törvény által előírt parlagfűirtási kötelezettsége 
van, mely szerint a földhasználó köteles az adott év június 30. 
napjáig ingatlanján a parlagfű virágbimbójának kialakulását meg-
akadályozni, és ezt az állapotot a vegetációs időszak végéig, azaz 
szeptemberig folyamatosan fenntartani. Ha a földhasználó véde-
kezési kötelezettségének nem tesz eleget, közérdekű védekezést 
kell elrendelni a földhasználó költségére.
 Azon ingatlantulajdonosokra, akik elmulasztják a parlagfűirtást 
‒ a fertőzött terület nagyságától és a gyomborítottságtól függően 
‒ növényvédelmi bírság szabható ki, amelynek összege belterüle-
ti ingatlanok esetében 15 000 Ft-tól 5 000 000 Ft-ig terjedhet. 
A bírság be nem fizetése esetén a kiszabott összeget késedelmi ka-
mattal adók módjára az állami adóhatóság hajtja be.
 Belterületi ingatlanok esetében közérdekű védekezés elrende-
lésére, ennek végrehajtására, valamint az állami, illetve közérdekű 
védekezés költségeinek megállapítására a jegyző jogosult. Helyszí-
ni ellenőrzést ‒ az ügyfél előzetes értesítése nélkül ‒ a jegyző és 
a Mezőgazdasági Szakigazgatási Hivatal területi szerve egyaránt 
végezhet.
 Csömör Nagyközség Önkormányzata a parlagfűvel fertőzött 
területek felderítésében számít a lakosság segítségére is. Kérjük, 
aki parlagfüves területet észlel, jelezze a 06-28/544 024-es telefon-
számon vagy személyesen a Polgármesteri Hivatalban (Szabadság 
út 5.).

Dr. Katona Péter jegyző

Értesítés a kötelező kéményvizsgálat 
időpontjáról

Csömör közigazgatási határain belül a kötelező kéményseprő-
ipari feladatokat a Magyar Kémény munkatársai látják el, 

akik 2012. augusztus 9–30. között névre szóló megbízólevél-
lel keresik fel a háztartásokat kéményvizsgálat miatt.

A kötelező kéményseprő-ipari szolgáltatás körébe tartozó 
feladatokat az 51/1999. (XII.25.) BM rendelettel módosított 

27/1996. (X.30.) BM rendelet 3-7. §-a írja elő.

Kutyamentés 
közös erővel
Sikerült kimenekítenünk egy német dogot (két lábon állva ember-
nél magasabb) egy kistarcsai kennelből, akit egy örökbeadott ku-
tya látogatásakor vett észre Szabó Éva, a Csömöri Állatvédő Civil 
Szervezet aktivistája. A fajtatiszta, kétéves kedves jószág egy 2 x 
2 méteres kennelben senyvedt, literes lábasba kitett felforrósodott 
vízzel, millió léggyel körülvéve. Gazdája külföldön talált munkát, 
így szüleire bízta kutyáját, de ők nem bírtak a hatalmas állattal. 
 Sajnos ennek a fajtának nincs ”fajtamentése” Magyarországon, 
ezért megrekedt a segítség. Mi, a Bukfenc és Jeromos Állat-jószol-
gálati Egyesület tagjai vettük kezünkbe a dolgot. Már más közös 
ügyben is sikeresen működtünk együtt az országos hatókörű Ál-
latmentő Szolgálattal, így most is az ő segítségüket kértük a megol-
dáshoz, amit alig egy hét alatt sikerült is találniuk. Miután a gazdi 
aláírta a lemondó nyilatkozatot, szomorú szívvel adta kezünkbe 
a póráz végét, de belátta, hogy ennél csak jobb helyre kerülhet  
a kutya, mert több törődést, mozgást igényel. A kutyát közösen be-
tették a szállításra váró autóba, hogy egy hatalmas kert felé vegye 
útját, ahol befogadói majd szeretettel gondozzák. 

Új kezdeményezéseink
Az elmúlt időszakban (az állandó feladatainkon túl) azokkal a ku- 
tyákkal foglalkoztunk, akik az ebösszeírás kapcsán kerültek látó- 
körünkbe. Szinte mindenkivel felvettük már a kapcsolatot és meg-
kapták a bónt, amivel jelentkezhetnek az állatorvosnál. Legutóbbi 
vezetőségi ülésünkön ugyanis arról döntöttünk, hogy (természe-
tesen anyagi helyzethez igazítva) egy kevés önrészt kérünk a gyó-
gyíttatáshoz, állatorvosi kezeléshez a gazdától. A pénz további ál-
latok megsegítésére szolgál, és elveszi a dolog nem túl szerencsés 

”ingyen van” ízét.
 A vezetőség minden tagja jogosult hozzájárulni a segítségnyúj-
táshoz – kiállítja a bónt, és eldönti a hozzájárulás mértékét.
  Két nagy tervet indítunk: egyrészt szeretnénk folytatni az önkor- 
mányzat dicséretes kezdeményezését a tájékoztató füzetek kiadá-
sa terén (Helyi adattár, Szemét szemle, Légy ott programfüzet) egy, 
a ”Helyes állattartás” című füzetecskével, valamint értékes díjakat 
kitűzve a természettel, környezetünk állataival kapcsolatos vetél-
kedőt szervezünk az általános iskolában az Állatok Világnapján.
  Végül szeretettel köszöntjük a hozzánk újonnan csatlakozókat, 
és továbbra is várjuk a munka után érdeklődőket!
Elérhetőségeink:
 Észrevételek, segítségkérés 8.00–20.00 óra között (hétvégén is):
20/326-8791, 70/527-6805, 28/447-136

Bukfenc és Jeromos Állat-jószolgálati Egyesület



13

ö n k o r m á n y z a t i  h í r e kö n k o r m á n y z a t i  h í r e kk ö z h í r r é  t é t e t i k

F E L H Í V Á S
A Turnovszky István Kertbarát Kör

2012. augusztus 19-én (vasárnap)
a Szent István-napi ünnepség alkalmából

megrendezi a már hagyománnyá vált
TERMÉNY- ÉS VIRÁGKIÁLLÍTÁST

ÉS IDÉN ELŐSZÖR: VÁSÁRT
a Petőfi Sándor Művelődési Ház 

nagytermében.
A kiállítás 11 órától  20 óráig látogatható.

Sok szeretettel várjuk Csömör apraját-nagyját!
Kérjük a kiállítókat, hogy a kiállítandó

terményeiket, virágaikat 
és az ünnephez méltó tárgyaikat

2012. augusztus 19-én reggel 8 és 10 óra között 
szíveskedjenek elhozni.

Nem csak kertbarátok jelentkezését várja 
a Kertbarát Kör vezetősége!

Jelentkezni Endrédy Miklósnál lehet.
Telefon: 06-28/445-305

ÚJRA BOLHAPIAC!
Közkívánatra ismét 

bolhapiacot szervez az önkormányzat

a Hősök terén 
2012. szeptember 8-án 
8.00-14.00 óra között.

Árusítani lehet:
Kisbútor, festmény, porcelán, 

dísztárgy, használati cikk, játék, 
ásvány, adathordozók 

(CD, DVD, bakelit lemez).
Nagyméretű bútorok (1 méternél magasabb) 

árusítására nincs lehetőség!

Az árusítás feltételei:
Bruttó 1 500 Ft/alkalom/árus,

de csömöri lakcímkártyával rendelkezőknek 
2 m²-ig ingyenes.

Egy árus maximum 4 m² területet foglalhat!
Árusító standot, asztalt nem biztosítunk!

(aki nem tud asztalt hozni, földről tud árusítani)

Az árusításhoz előzetes regisztráció szükséges,
legkésőbb szeptember 5-én 16.00 óráig 

a következő elérhetőségeken:
Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálati Iroda

Telefon: 06-28/544-034
E-mail: ugyfelszolg@csomor.hu

vagy személyesen az Ügyfélszolgálati Irodában
(2141 Csömör, Szabadság út 5.)

Ügyfélfogadás:
Hétfő, kedd, szerda: 8.00‒12.00; 13.00‒16.00

Péntek: 8.00‒12.00
(csütörtökön nincs ügyfélfogadás!)

Képzési és foglalkoztatási program munkanélkülieknek
 Ezúton szeretnénk képzési és foglalkoztatási ajánlatot adni – elsősorban, de nem kizárólagosan 25 évnél fiatalabb, illetőleg 55 évnél 
idősebb – munkanélküli személyek részére, a Társadalmi Megújulás Operatív Program Közösségi feladatokhoz kapcsolódó munka-
erő-piaci programok támogatása a Közép-Magyarországi Régióban – TÁMOP-1.4.1-11/1 pályázat sikeres megvalósítása érdekében.
  
A projekt kapcsán az Egyenlő Esélyekért! Alapítvány telephelyén (2141 Csömör, Ibolya u. 13–19) működtetett – fogyatékkal 
élők számára kialakított – intézményben és foglalkoztatóban nyílik lehetőség 20 fő  munkanélküli személy toborzására, akik OKJ szak-
képzettséget adó, érettségire épülő szociális asszisztens (OKJ 54 762 01 0010 54 02) végzettséget szerezhetnek. Integrálva azt a tudást 
is, melyet az Egyenlő Esélyekért! Alapítvány hosszú évek munkájával, tapasztalati úton szerzett az állami gondozásban lévő, fogyatékkal 
élő személyek fejlesztése, és rehabilitációja kapcsán. A résztvevők a speciális ismeretek elsajátításáról is hivatalos végzettséget kapnak.
  A hallgatók a képzési idő (10 hónap) alatt pénzügyi juttatásban (megélhetési támogatás) részesülnek, melynek összege 61 500 
Ft/hó. A képzési időszakot követően a szakképzettséget szerzett hallgatók közül kiválasztottakat (a képzést sikeresen befejezők 75 %-a) 
a munkáltató minimum 6+6 hónap, azaz összesen 12 hónapig foglalkoztatja – a szakképzettségre és gyakorlatra vonatkozó besoro-
lási bérezéssel.

  Jelentkezni augusztus 1–15. között lehet munkanapokon 9 és 16 óra között a (06-1) 244-8240-es telefonszámon, 
illetve a info@upstairs.hu, ruffbrigi@gmail.com e-mail címeken lehet.
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Beszámoló Csömör Nagyközség 
Önkormányzata Képviselő-testületének
2012. június 28-án megtartott rendkívüli 

üléséről

A képviselő-testület 7 fő részvételével tartotta meg ülését.

1.) Tájékoztató az elmúlt időszak fontosabb önkormányzati 
eseményeiről és intézkedéseiről
Fábri István polgármester beszámolt az előző képviselő-testületi 
ülés óta eltelt időszak fontosabb települési eseményeiről, önkor-
mányzati intézkedéseiről. 
 (A beszámoló teljes szövege a www.csomor.hu honlap Polgár-
mesteri beszámolók menüpontjában olvasható).

2.) A csömöri szennyvíz-csatornamű további üzemeltetésének 
megvitatása
Eigler Tamás pénzügyi bizottsági elnök és Marosi Éva pénzügyi 
osztályvezető ismertették a szennyvíz-csatornamű koncessziós 
szerződésének lejártával kapcsolatos problémákat. Az üzemelte-
tés kérdése két éve vitatott, a Pénzügyi, Ellenőrző és Vállalkozói 
Bizottság hosszas előkészítő munka után üzemeltetési szerződés 
megkötésére tett javaslatot.
 A képviselő-testület egy 11 ezer forintos DMRV Zrt.-s rész-
vényvásárlás mellett egyhangúlag támogatta az üzemeltetési szer-
ződés megkötését a Duna Menti Regionális Vízmű Zrt.-vel, és el-
fogadta a szennyvíz-csatornamű idei évre vonatkozó fejlesztési és 
javítási költségeit.

Félegyházy-Sütő  Eszter

  
 

Beszámoló Csömör Nagyközség 
Önkormányzata Képviselő-testületének

2012. július 5-én megtartott üléséről

A képviselő-testület nyolc fő részvételével tartotta meg ülését. 

1.) Tájékoztató az elmúlt időszak fontosabb önkormányzati 
eseményeiről és intézkedéseiről
Fábri István polgármester beszámolt az előző képviselő-testületi 
ülés óta eltelt időszak fontosabb települési eseményeiről, önkor-
mányzati intézkedéseiről. 
 (A beszámoló teljes szövege a www.csomor.hu honlap Polgár-
mesteri beszámolók menüpontjában olvasható).

2.) Lakásbérleti szerződés meghosszabbítására vonatkozó 
kérelem elbírálása
Dr. Szarka Zsuzsanna képviselő, a Népjóléti Bizottság elnöke tá-
jékoztatta a testületet arról, hogy az önkormányzat tulajdonában 
lévő, Ady Endre utcai szolgálati lakás jelenlegi bérlője kérvényezte 
bérleti szerződésének meghosszabbítását. Fábri István polgár-
mester emlékeztette a testületet arra, hogy a lakásra szükség lehet 
a tanév kezdetétől, amennyiben a Mátyás Király Általános Iskola 
intézményvezetője olyan német nyelvtanárt tud csak találni, aki-
nek szállást kell biztosítani.

 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag úgy 
döntött, hogy a bérleti szerződést csak 2012. augusztus 31-ig hosz-
szabbítja meg.

3.) A helyi szociális rendelet módosítása
Törvényi változás miatt módosítani kell a szociális igazgatásról és 
szociális ellátási formák megállapításának helyi szabályairól szóló 
rendeletet. Ezentúl a normatív lakásfenntartási támogatás nyújtá-
sának mérlegelése a jegyző hatáskörébe kerül, míg helyi lakásfenn-
tartási támogatás a jövőben nem adható már.  
 Idén a tízszeresére növekedett a talajterhelési díj, ezért most 
sokan utólag szeretnének a csatornára csatlakozni. Ennek összege 
háztartásonként 200 000 forint, de ez több csömöri lakosnak meg-
terhelő, így az önkormányzat kamatmentes kölcsön nyújtásával 
segítené a rászorulókat. Az eredeti rendelettervezet szerint a köl-
csön megítélésének egyik feltétele az éves vízfogyasztásra vonat-
kozó mennyiségi korlátozás, de a megállapított háztartásonkénti 
120 köbmétert alacsonynak ítélte meg a testület, ezért javasolták  
a fogyasztás fejenkénti megállapítását, valamint a fogyasztás kiszá-
mításához az utolsó 12 hónap és nem naptári év figyelembevételét.
 A képviselő-testület öt igen, két nem szavazattal, egy tartózko-
dás mellett elfogadta a rendelettervezetet a mennyiségi korláto-
zásra vonatkozó módosítással.
 A képviselő-testület öt igen szavazattal, három tartózkodás 
mellett úgy döntött, hogy a szociális igazgatásról és szociális el-
látási formák megállapításának helyi szabályairól szóló rendelet 
módosítását elfogadja.

4.) A talajterhelési díj törvényi emeléséből adódó lakossági 
támogatási igények megvitatása
Marosi Éva pénzügyi osztályvezető elmondta, hogy a talajterhe-
lési díj kormányrendelet miatti jelentős emelkedése miatt sokan 
kívánnak rácsatlakozni a csatornaműre. A lakásonkénti 200 000 
forintos kamatmentes kölcsönt eddig 6 havi részletben kellett visz-
szafizetni az önkormányzatnak, de ez a megoldás nem jelent valós 
segítséget a rászorulóknak. Eigler Tamás képviselő, a Pénzügyi, 
Ellenőrző és Vállalkozói Bizottság elnöke ismertette a bizottság ja-
vaslatát, mely szerint öt évre legyen adható a kölcsön, az ingatlanra 
történő jelzálog bejegyzése mellett. Idén nincs költségvetési keret 
rendelve kamatmentes kölcsön nyújtására, de ha közmű rákötésre 
adja az önkormányzat, akkor a kiadás mellett a bevételi oldal is 
növekedni fog oly módon, hogy a bevétel több év alatt realizálódik. 
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag mó-
dosította a 2012. évi költségvetési rendeletét úgy, hogy kiadási ol-
dalon a kamatmentes kölcsön keretét megemeli 4 000 000 forint-
tal, bevételi oldalon pedig a fejlesztési céllal átvett pénzeszközök 
keretét szintén 4 000 000 forinttal.

5.) Az önkormányzati tulajdonú horgásztó működtetése
Az előző önkormányzat a 2010-es választásokat megelőző hetek-
ben aláírt egy szerződést a Csömöri Horgász Egyesülettel, a je-
lenlegi képviselő-testület szerint törvényellenes módon, ezért 
újratárgyalták a horgásztóval kapcsolatos lehetőségeket és új szer-
ződéstervezet készült. Ebben többek között az szerepel, hogy új 
tápcsatornát kell kialakítani, hiszen a jelenlegi több magánterüle-
ten halad keresztül, ráadásul a tápláló patak elterelése is környe-
zetszennyező módon történik. Az új tápcsatorna kialakításának 
költségét az egyesületnek kell állnia. Eddig a bérleti díjat a napije-
gyek alapján állapították meg, ezentúl fix keretösszegben határoz-
nák meg, valamint a játszótér és a homokos sportpálya rendezet-
len ügyét is megnyugtató mederbe terelnék. A szerződéstervezet 
főbb pontjait Radványi Róbert egyesületi elnök is megfelelőnek 
tartja, azzal a kitétellel, hogy az új tápcsatorna építésére vonatkozó 
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rész esetében a teljes bekerülési költség kiszámítása után tud dön-
teni. Az önkormányzat az elkövetkező hónapokban megvizsgálja  
a horgásztó olcsóbb táplálásának a lehetőségét is.

6.) Napocska Alapítványi Óvoda és Bölcsőde kérelme támo-
gatási szerződés megkötésére
Dr. Szarka Zsuzsanna képviselő, a Népjóléti Bizottság elnöke el-
mondta, hogy a Napocska Alapítványi Óvoda és Bölcsőde támoga-
tási szerződés megkötésére vonatkozó kérelemmel kereste meg az 
önkormányzatot, mely szerintük mérsékelné az óvodai férőhely- 
hiányt és a bölcsődei ellátás hiányát a településen. 
 A beadvány pontatlansága miatt dr. Szarka Zsuzsanna kérte 
a napirendi pont törlését a további egyeztetésekig.

7.) Közrend, közbiztonság javítását célzó javaslat – Javaslat  
a 2012/2013-as tanévre vonatkozó Major úti gyalogos-átke-
lőhely őrzésére
A képviselő-testület korábbi ülésén megbízta az Ügyrendi és Köz-
biztonsági Bizottságot, hogy tegyen javaslatot Csömör közbizton-
ságának és vagyonbiztonságának javítására. A javaslatcsomagnak 
első részeként a bizottság meghosszabbítaná a Relic-Őr Kft.-vel  
a Major úti, HÉV-átjárónál lévő gyalogos-átkelőhely őrzésére kötött 
korábbi szerződést. Fábri István polgármester felhívta a figyelmet 
arra, hogy a jövőben érdemes lenne megvizsgálni, hogy a Major út 
– Palotai út sarkán lévő gyalogos-átkelőhely őrzésére van-e igény.
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal úgy határozott, hogy 
szerződést köt a Relic-Őr Kft.-vel a 2012/2013-as tanévre vonatko-
zóan a Major úti, HÉV-átjárónál lévő gyalogos-átkelőhely őrzésére.

8.) Közbiztonsági járőrszolgálat bevezetésére vonatkozó ja-
vaslat
A képviselő-testület korábbi határozatában leszögezte, hogy tovább 
kívánja Csömör köz-, vagyon- és közlekedésbiztonságát javítani. 
Ennek érdekében az Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság azt a ja-
vaslatot tette, hogy az önkormányzat kössön szerződést a Relic-Őr 
Kft.-vel, járőrszolgálatra. Három és fél hónapig – a tapasztalatok 
megszerzésére irányuló időszakban – a vagyonvédelmi cég emberei 
Csömör legneuralgikusabb pontjain (Hősök tere, Bulgárkert, Kispá-
lya, Szlovák Ház, iskolaudvar) teljesítenének szolgálatot minden nap 
este hattól hajnal egyig, együttműködve a polgárőrökkel és a rend-
őrség körzeti megbízottjaival. 
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal úgy döntött, hogy 
szerződést köt a Relic-Őr Kft.-vel 2012. július 15-től 2012. október 
31-ig, éjszakai közbiztonsági járőrszolgálatra biztosítására.

9.) A közterületek használatáról és rendjéről szóló önkor-
mányzati rendelet módosítása
Az Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság korábban újraszabályozta 
a közterületek használatáról szóló rendeletet, amelyet pontosítani 
kell. Felvetődött, hogy a mobiltáblákért, amelyeken egyszavas figye-
lemfelkeltés van (pl. „Görögdinnye”, „Fagylalt”), ne kelljen a fix hir-
detőtáblákkal egyenlő, 1 000 Ft/m2/hó összeget fizetni. Ezen mobil 
kínálótáblákat – a javaslat szerint – 500 Ft/m2/hó közterület-hasz-
nálati díj ellenében lehetne kihelyezni.
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag elfogad-
ta a javaslatot, a közterületek használatáról és rendjéről szóló rende-
letet pedig e szerint módosította.

10.) Fejlesztési lehetőségek vizsgálata és hatástanulmány ké-
szítése a „Rétpótlék” nevű területre
A „Rétpótlék” terület beépítési lehetőségeinek megismerése már 
tavaly is napirenden volt a képviselő-testület előtt. Mind a polgári 
jogi társaság, mind az önkormányzat érdeke, hogy a terület fejleszté-

sének a település egészére vetített hatásairól objektív képet kapjon. 
Biró Attila alpolgármester ezért azt a javaslatot tette, hogy a hatás-
tanulmány elkészítésével a Csömört jól ismerő KASIB Kft.-t kelle-
ne megbízni, akik évek óta készítenek a településnek alátámasztó  
munkarészeket.
 A képviselő-testület hét igen szavazattal, egy tartózkodás mellett 
úgy döntött, hogy a „Rétpótlék” területre vonatkozó fejlesztési lehe-
tőségek vizsgálatára és hatástanulmány készítésére a KASIB Kft.-t 
javasolja, egyúttal elkülönít 1 800 000 forintot a fejlesztési tartalék 
terhére.

11.) M0-s komplex pihenőhellyel kapcsolatos településren-
dezési terv kifüggesztése és zajvédelmi hatástanulmány ké-
szítése
Az M0-s csömöri szakaszára korábban készült egy hatástanulmány. 
A gondot főleg a zajártalom okozza, már a Nemzeti Infrastruktúra 
Fejlesztő Zrt. is elfogadta, hogy nem jó a jelenlegi állapot, és hozzá 
kell építeni a zajvédő falakhoz. A tervek szerint a 65-ös kilométer 
szelvényben komplex pihenőhely fog létesülni a közeljövőben, de az 
új hatástanulmány elkészíttetése már nem a teljes csömöri szakasz-
ra, csupán a komplex pihenőre indokolt.
 A képviselő-testület hat igen, egy nem szavazattal, egy tartózko-
dás mellett úgy döntött, hogy a Pro-Terra Kft által készített M0-s 
útgyűrű 65-ös kilométer szelvényében lévő komplex pihenőhely 
településrendezési tervére és helyi építési szabályzatára vonatkozó 
véleményezési eljárást lezárja, és az átdolgozott településrendezési 
eszközöket egy hónapra kifüggeszti.
 A képviselő-testület hat igen, egy nem szavazattal, egy tartózko-
dás mellett úgy határozott, hogy 260 000 Ft + áfa  értékben elkészítte-
ti a komplex pihenőhelyre vonatkozó zajvédelmi hatástanulmányt. 

12.) Az általános iskola igazgatójának a negyedik első osztály 
bútorozására vonatkozó kérelme
Bátovszky János, a Mátyás Király Általános Iskola igazgatója kérel-
mezte a képviselő-testülettől, hogy az önkormányzat biztosítson in-
tézményének 705 000 forintot tisztasági festésre, valamint 780 000 
forintot az ősztől induló negyedik első osztály tantermének bútor-
zatára. Eigler Tamás képviselő, a Pénzügyi, Ellenőrző és Vállalkozói 
Bizottság elnöke elmondta, az iskolának saját költségvetéséből kell 
kigazdálkodnia a tisztasági festés kiadásait. 
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag úgy ha-
tározott, hogy 780 000 forintot biztosít a fejlesztési tartalék terhére 
az általános iskola negyedik első osztálya bútorainak biztosítására.
 
13.) Ingyenes iskolatej-ellátás biztosítása a 2012/2013-as 
tanévre
Marosi Éva pénzügyi osztályvezető ismertette a képviselőkkel, 
hogy az önkormányzat 2006 óta ingyenesen biztosítja az általános 
iskolában és az óvodában az iskolatejet, európai uniós támogatás 
igénybevételével. A szállítóval éves szerződést köt az önkormány-
zat, minden évben tanévkezdés előtt esedékes az árajánlatok be-
kérése. 
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal úgy döntött, hogy 
a következő tanévre is biztosítja az iskolatejet, egyúttal elrendeli  
a szállítói szerződés megkötése céljából három árajánlat bekérését.

14.) Közbeszerzési Szabályzat módosítása
Marosi Éva pénzügyi osztályvezető elmondta, hogy módosítani kell 
az önkormányzat Közbeszerzési Szabályzatát az új államháztartási 
törvény bevezetése, a közbeszerzésről szóló törvény változása, vala-
mint a két évvel ezelőtti önkormányzati választások miatti új helyzet 
következtében. A jövőben minden közbeszerzés a képviselő-testület 
hatáskörébe tartozik, a döntést az öttagú Bíráló Bizottság javaslata 
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alapján hozza meg a testület. 2012-től a saját adószámmal és adóbe-
vallással rendelkező önállóan működő intézmények is az új Közbe-
szerzési Szabályzat hatálya alá tartoznak.
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag elfogad-
ta Csömör Nagyközség Önkormányzatának új Közbeszerzési Sza-
bályzatát.

15.) Gyermek- és szociális étkeztetésre vonatkozó közbeszer-
zési eljárás indítása
Az új államháztartási törvény miatt az önállóan működő önkor-
mányzati intézményeknek saját adószámot kellett igényelni és sa-
ját bankszámlát kellett nyitni. Emiatt az étkeztetést szolgáltató cég 
számlái az intézmény nevére kell szóljanak, ehhez pedig új szolgál-
tatási szerződés megkötése szükséges. Az önkormányzat a Junior 
Zrt.-vel kötött szerződését határozott idejűre módosítja, 2012. de-
cember 31-ig közbeszerzési eljárást folytat le gyermek- és szociális 
étkeztetés ellátására.
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag elren-
delte közbeszerzési eljárás kiírását, egyben felkérte a jegyzőt három 
árajánlat bekérésére szakértő cégektől az eljárás lebonyolítására.

16.) Javaslat közterületi reklámfelület árakra
Az utóbbi hetekben több, szabálytalanul, engedély nélkül kihelye-
zett, a településképet rontó hirdetőeszközt távolított el a polgármes-
teri hivatal Csömör belterületén. A reklámcéllal kihelyezett táblákra 
azonban szükség van, ezért Biró Attila alpolgármester javasolta, 
hogy az önkormányzat telepítsen előre meghatározott hirdetésszer-
kezettel ellátott reklámhordozókat, így biztosítva hirdetési felülete-
ket. Az alpolgármester 2 000 Ft/m2/hó áron javasolta értékesíteni 
a reklámfelületeket, indítványát a Pénzügyi Bizottság támogatta. 
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag úgy 
döntött, hogy a közterületen felállításra kerülő hirdetőfelületek bér-
leti díját 2 000 Ft/m2/hó összegben állapítja meg.

17.) 2012. évi fejlesztések rangsorolása
Folyamatosan közterületi fejlesztések zajlanak településünkön, 
amelyeket az önkormányzat saját bevételeiből finanszíroz. Készül 
a Széchenyi úti járda és vízelvezető árok felújítása, szépül a HÉV-
sarok, felújították a Kispályát és mellette új játszótér épült, új, fedett 
buszmegállók épültek és épülnek, szeptembertől pedig elkezdődik  
a katolikus templom előtti útszakasz rendezése. A település vezetése 
a közeljövőben újabb, nagy volumenű fejlesztéseket tervez. A három 
legnagyobb léptékű fejlesztés egyike, hogy a Major úti bekötőúton 
kerékpárút és gyalogjárda épülhet, az előzetes tervek szerint a HÉV-
átjárótól az M0-sig. A másik, hogy a Béke téren – ahol egyébként 
is veszélyes közlekedési helyzetek szoktak kialakulni – a forgalom 
biztonságossá tételének előkészítése zajlik, a jövőben gyalogos-át-
kelőhelyeket, járdát, forgalomlassító szigeteket alakítanak ki ezen  
a területen. Komoly vita zajlik a lehetséges útépítésekről, amelyet 
az anyagi források szűkössége jelentősen behatárol (a korábbi húsz 
évvel szemben már egyáltalán nem lehet pályázni állami vagy euró-
pai uniós támogatásra), ugyanakkor a Csömöri út ígért megépítése 
a közeljövőben aktuálissá válhat. 
 A képviselő-testület nyolc igen szavazattal, egyhangúlag úgy 
döntött, hogy ajánlatokat kérnek közbeszerzési eljárás lebonyolí-
tására, Fábri István polgármester javaslata alapján összesen bruttó 
kétmillió forint erejéig. Ha ebben is döntés születik, könnyen előfor-
dulhat, hogy már az ősszel elkezdődhetnek a munkák.

18.) Kérelem szolgálati lakás felújítására
A nyílászárók cseréjéhez kért támogatást – egy keretösszeg bizto-
sításával – a képviselő-testülettől az önkormányzat egyik szolgálati 
lakásának bérlője. A bérlő, aki árajánlatokat is mellékelt, az a meg-

oldás is megfelelő, hogy saját erőből megelőlegezi az összeget, a ha-
vi lakbére terhére. A Pénzügyi, Ellenőrző- és Vállalkozói Bizottság 
elnökének javaslata szerint az összeg felét tudhatja le részletekben  
a lakbérből a lakó, másik fele a lakót terheli. 
 A testület hét igen szavazattal úgy döntött, biztosít 125 000 fo-
rintot a szolgálati lakás nyílászáróinak cseréjéhez. 

19.) Csömör név használata a 3-as számú bekötőút kapcsán
Fábri István polgármester tájékoztatta a képviselőket, hogy a 3-as 
számú bekötőút kivitelezője jelenleg a Colas-Swietelsky Csömör 
Konzorcium nevet használja, de a Csömör név használatához még 
nem kért engedélyt az önkormányzattól. 
 A képviselő-testület hét igen szavazattal, egyhangúlag úgy dön-
tött, hogy a névhasználat ügyében megbízza a polgármestert a dön-
tés meghozatalával.

20.) Képviselők bejelentései
Pásztor Sándor képviselő bejelentette, hogy elkezdődött a térfi-
gyelő kamerarendszer telepítése, melynek központja a Polgárőrség 
irodájában lesz. A képviselő felhívta a figyelmet arra, hogy a beüze-
melést követően a településre bevezető utakon tájékoztató táblákat 
kell kihelyezni. 

Dobos Péter

A következő testületi ülés várhatóan a nyári szünet után, 2012. 
szeptember 13-án csütörtökön lesz.

Csömör Nagyközség 
hitelkötelezettsége 

a 2012. július 26-i 241,55 Ft/CHF devizaárfolyamot 
figyelembe véve:

1 909 238 000 Ft, azaz 
egymilliárd-kilencszázkilencmillió-kettőszáz- 

harmincnyolcezer  forint
A teljes hitelt az előző, 2010-ig regnáló önkormányzati 

vezetés halmozta fel. 
A választópolgároktól 100 %-os felhatalmazást kapó, a tele-
pülést 2010 őszétől vezető civil önkormányzat nem növelte 
tovább Csömör hitelállományát egy forinttal sem. Elkezdte 
viszont visszafizetni az elmúlt években felvett összegeket.

2011-ben 438 020 CHF-et, azaz 
97 982 045 Ft összeget törlesztett az önkormányzat. 

A  kamat 29 059 592 Ft volt. 
Összes 2011. évi teljesített kötelezettség: 

127 041 637 Ft volt.
A 2012. március 31-én az első félévi törlesztési 

és kamatfizetési kötelezettségét – 68 078 842 Ft-ot – 
teljesítette az önkormányzat. Ebből a tőketörlesztés összege 

53 964 064 Ft, a kamat pedig 14 114 778 Ft volt. 
2012. második félévre fenti árfolyamon számított 

tőketörlesztés 52 901 865 Ft, a kamat összege pedig 
13 459 649 Ft, azaz összesen 66 361 514 Ft. 
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Augusztus 15. – Nagyboldogasszony ünnepére

Töredékek a székely zarándoklatról
A Csömörön is áthaladó Mária Út keleti végén 2011 augusztusának elején külö-
nös csapat gyalogolt Erdély útjain. A magyarországi zarándokok célja az volt, hogy 
Nagyboldogasszony ünnepére Csíksomlyóra érkezzenek. Vezetőjük dr. Székely János 
Esztergom–Budapesti Főegyházmegyei segédpüspök volt. Két édesanya, hét gyermek, 
öt férfi. Nyolc magyar, hat cigány, egy székely és erdélyi kísérőik. Magyar és székely 
cserkészek, a Mária Út önkéntesei. Vajon miért indult el egy ilyen vegyes társaság, hogy 
együtt tegyen meg 10 nap alatt 280 kilométert Erdély földjén gyalog, Szamosújvártól 
Csíksomlyóig?

Megyünk az Úton. Az út lassan emelkedik. Előttem Tamás halad, hátán most éppen két 
hátizsák, vállán a balatonalmádiak keresztje.  A kereszt, amivel annyi minden kezdődött. 
A sümegi és máriabesnyői, majd az Élő Rózsafüzér zarándoklatok és végül a Mária Út.  
Szabad kezével az egyik gyermek kezét fogja.
 Visszük magunkkal gondolatban betegeinket, a Mária Utat, az óhajunkat, hogy Ma-
gyarország újra keresztény és Mária országa legyen. 
 A búcsút magadért s halottaidért teheted. „Mert aki téged a közreműködésed nélkül 
teremtett, az nem fog téged üdvözíteni a Te közreműködésed nélkül …” 
 Az élőkért viszont imádkozhatsz, zarándokolhatsz. Ez az a titok, amiért annyi unitári-
us, református és evangélikus testvérünk is velünk tart zarándoklatainkon. Nem beszél-
ve az Istent keresőkről, akik egyre többen találnak ránk.  
 Visszük hát szeretteinket szívünkben, vállunkon, keresztünkön. Családunkat, Erdély 
népét. Akikkel találkoztunk és ránk bízták szándékainkat. Akik otthon, és akik az úton 
imádkoznak értünk. Vendéglátóinkat, akik útközben itallal, étellel kínáltak. Azokat, akik-
nek inkább mi adtunk, ha éppen volt mit. Azokat, akik a falvakban megálltak és köszön-
töttek, és azokat is, akik a városokban kerülték tekintetünket. Románokat, cigányokat és 
magyarokat.
 A zsákom mélyén a székely zászló. Csak érjük el a Székelyföld határát. Akkor majd elő-
veszem és viszem a Szűzanyáig. Értetek is zarándokolok és fejet hajtok előttetek székely és 
magyar testvéreim, akik maradtatok, vagy visszatértetek Erdély földjére.
 A zarándokok Mária utas ima- és énekes könyve hasznos társunk. Lelki vezetőnk, 
viszi a keresztet, vezeti a zsolozsmát és a régi Mária-énekeket. Az emelkedőkön szi-
lenciumot hirdet (mindig a legjobbkor). Vizet és szendvicset kínál társainak. Ő János 
testvérünk – János atya – dr. Székely János segédpüspök – zarándoktársunk…
 Megtörtént hát az, amire emberemlékezet óta nem volt példa: Erdély földjén fő-
pásztor vezetésével több napon keresztül gyalogosok zarándokolnak. Amikor megér-
keztünk Szeredába, ahogy illik, egy kissé megvert az eső minket is.
 A zarándoklat élményét átadni nem tudom, csak azt, ami többünk szívébe költö-
zött: találkozzunk mostantól évente Nagyboldogasszonykor is Csíksomlyón. 
 Jöjjünk minél többen egy, két, három vagy tíznapi járásról a pünkösdkor már meg-
szokott, ismert gyalogos útjainkon, a Mária Úton.

 „Vándor fecske hazatalál, 
 Édesanyja fészkére száll, 
 Hazajöttünk, megsegít a 
 Csíksomlyói Szűz Mária.„
     Fodor László – Csömör – Gyergyóújfalu

A történelmi egyházak 
helyi közösségeinek 
állandó eseményei

Katolikus egyházközség
Minden vasárnap 8.00 és 9.15 szentmise,
16.00 filmvetítés (plébánia)
Hétfő 7.30 szentmise, 10.00 Szent Erzsébet 
gyermekei (baba-mama közösség, plébánia) 
18.45 Szeretetláng, engesztelő imaóra
Kedd 7.30 szentmise, 17.00 Mária légió imaóra
Szerda 18.00 szentmise, utána bibliaóra
Csütörtök 7.30 szentmise és Szentségimádás
Szombat 17.00 szentmise
Részletes események: 
www.csomorplebania.andocsi.hu

Evangélikus gyülekezet 
Vasárnap 9.00 vasárnapi iskola (óvodás kortól 
a konfirmációig, három korcsoportban)
10.30 istentisztelet (minden hónap első vasár-
napján és az egyházi ünnepek alkalmával úrva-
csorai szolgálat)
Szerda 18.00 felnőtt bibliaóra a gyül. házban
19.00 énekkari próba a gyülekezeti házban 
Péntek délután konfirmandusóra
Péntek 19.30 ifjúsági bibliaóra a gyül. házban
Havi egy alkalommal, szombaton, 16.00 Nagy-
csevi – a húszas-harmincas korosztály bibliaórá- 
ja a gyülekezeti házban (július-augusztus: szünet) 
Havi egy alkalommal, szombaton, 17.00 „Öregifi”
– a harmincas-negyvenes korosztály bibliaórája
Részletes események: csomor.lutheran.hu

Református gyülekezet 
Rendszeres alkalmaink a nyári időszakban szüne-
telnek, kivétel a kedden 8.30-kor kezdődő biblia-
óra. Istentiszteleteink minden vasárnap 9.00-kor
kezdődnek az evangélikus templomban. Az alka-
lommal párhuzamosan gyermekistentiszteletet 
is tartunk óvodás és alsós korosztálynak. Hivatali 
ügyintézés minden kedden 10–12 óráig, egyéb 
időpontban egyeztetés szükséges.
Lelkészi hivatal: 2141 Csömör, Állomás u. 2. 
Telefon: 06/30-488 8780.

Baptista gyülekezet 
Vasárnap  9.00  imaóra,  9.00 vasárnapi iskola, 
10.00 istentisztelet, 17.00 istentisztelet. 
Minden hó első vasárnap délutáni istentisztelet 
a Cinkotai Baptista Gyülekezet imaházában.
Minden második vasárnap 16.30 családi 
evangelizációs istentisztelet a helyi imaházban.
Kedd 18.00 bibliaóra
Szombat 18.00  ifjúsági bibliaóra
Részletes események: 
www.baptista.hu/csomor

Az új kenyér ünnepe

Úrvacsorás ünnepi református istentisztelet tartunk az evangélikus templomban augusztus 
19-én. Az Úr asztalára az előző napon új búzából sütött, közösen dagasztott új kenyér kerül. 
Hívjuk és várjuk mindazokat, akik ilyen módon is szeretnének felkészülni az új kenyérért 
való hálaadó istentiszteletünkre és úrvacsoránkra, illetve szeretnék megtanulni a hagyomá-

nyos kovászos kenyér elkészítésének módját. 
Cinkotai Tájház (1164 Bp., Batthyány Ilona u. 14.), augusztus 18. 15 óra.
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Székely zarándoklat 
a Mária Úton Csíksomlyóra
Székely János püspök atya az elmúlt évi za-
rándoklata után az idén is újra útra indul  
a Mária Úton, ezúttal Marosvásárhelyről fog  
Nagyboldogasszony ünnepére Csíksom- 
lyóra gyalogolni. A püspök atya zarándokla-
ta összekapcsolódik a Csíksomlyói Ifjúsági 
Találkozóval (CSIT).

Indulás: augusztus 6. (Kolozsvár) 
Augusztus 7.: gyalogos zarándoklat
Marosvásárhelyről: augusztus 8–14.
Megérkezés Csíksomlyóra: augusztus 14. 
CSIT-találkozó: augusztus 15-16. 
Hazautazás: augusztus 17. 

A zarándoklatokkal kapcsolatos 
további információk: 

E-mail: info@mariaut.hu, telefon: +36 
30 4999-074, honlap: www.mariaut.hu 

Kedves Szülők!
A Vasárnapi Iskolai Szövetség 2004 óta tart 
Csömörön gyermekevangelizációs foglal-
kozásokat. Idén nyáron 2012. augusztus 
27-től 31-ig hívjuk 5 Napos Klubba a 
4–13 éves korú gyermekeket, a Szlovák 
Ház melletti új játszótérre, minden nap 
17.00-től 19.30 óráig.
 A gyermekek életkorának megfelelően 
játékosan, képekkel mutatjuk be a bibliai 
történeteket, tanítunk néhány éneket és 
bibliai idézetet. A tanítók Jézus Krisztusban 
hívő emberek, akik megismertetik a gyer-
mekekkel a Biblia igazságait. Meggyőződé-
sünk, hogy ez az ismeret szükséges ahhoz, 
hogy a gyermekek élete tiszta, örömteli, 
megelégedett, családszerető legyen, és hogy 
idejében felismerjék világunk sok káros 
hatását. Az 5 Napos Klubban való részvé-
tel ingyenes. Minden gyermeket szeretettel 
várunk!

Vermes Péter Ivánné (Ria néni)  
klubvezető

Elérhetőségek: Mobil: 06-20 320 27 92 
e-mail: ria@vermes.hu 
Cím: 2141 Csömör, Deák Ferenc u. 25.

Vasárnapi Iskolai Szövetség  – 
Gyermekevangelizációs Közösség

2119 Pécel, Nyírfa u. 1. Tel./fax: 06/28/547-96
e-mail: betpecel@visz.org www.visz.org

20 éves a csömöri cserkészcsapat
1992-ben Mucza Béla plébénos úr és Böröczky Ervin vállalkozó kezdeményezésére 
elindult az 1031. számú Hunyadi János Cserkészcsapat megszervezése.

A toborzót március 15-én az ünnepség után tartották meg Csermely László mátyás-
földi csapatparancsnok vezetésével. Több mint 40 gyermek jelentkezett, akikkel el-
kezdődött a csapat története. Az ökuménia szellemében az evangélikus gyülekezet és  
a római katolikus egyházközség összefogásával útjára indult egy lelkes közösség a cser-
késszé válás felé. Néhány hónapos felkészítés után sikeres próbát tettek a jelentkezők. 
Az avatásra ünnepélyes keretek között, a Hősök terén került sor. Még abban az év-
ben az első tábor is létrejött Diósjenőn Makó János cserkész segédtiszt vezetésével.  
A gyerekek egy életre szóló élménnyel tértek haza szüleikhez. A következő év már az önál-
lóan működő csapat megteremtéséé volt. Őrsvezető, illetve segédtiszti képesítést szerzett  
a csapat több tagja. Az elmúlt 20 évben Magyarország szinte minden táján táboroztunk, 
csodálatos erdei körülmények között. Egy erdélyi túra keretében Székelyföldön is jártunk, 
sok szép élménnyel gazdagodtunk.
 2012. szeptember 8-án várunk minden korábban felavatott cserkészt és család-
tagjait a Bulgárkertbe, hogy együtt tudjuk felidézni az elmúlt éveket!

     Soós Árpád csapatparancsnok

Köszönetnyilvánítás
Köszönöm az együttérzést mind-
azoknak, akik férjem, dr. Rátóti Benő 
búcsúztatásán részt vettek.

Dr. Rátótiné Görög Ágnes
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Évadzárás Vox Animi módra
A Vox Animi Vegyeskar fennállása óta az őszi-téli-tavaszi kul-
turális időszakot önálló hangversennyel zárja. Ilyenkor számot 
adunk a szezon minket is érintő eseményeiről, a tanult műsor-
ról hangzó zenével

 A felkészülésünk lelkiismeretes volt, pedig a kórus tagjai a napi munka mel-
lett sajátították el a zeneműveket. Ha ehhez még hozzátesszük, hogy állan-
dó próbahelyünket, a zeneiskolát egy évre el kellett hagynunk és összesen 
négyszer költöztünk más-más helyre, a kórus helytállása példaértékű volt.
 Hagyomány a záróhangverseny előkészítése is. Előtte két alkalommal 
Csömör több pontján úgynevezett „Hátha-szerenádot” adunk. A feltételes 
mód mögött három „hátha” bújik meg: hátha megtetszik a műsorunk, hátha 
eljönnek meghallgatni hangversenyünket, hátha kedvet kapnak a kórus-
éneklésre és belépnek a kórusba a hallgatóink.
 Az idei első „Hátha–szerenádunk” a Hősök-terén volt. Bár aránylag szép 
számú közönség jött össze, a nagy tér – melyet hanggal betölteni igen ne-
héz – nem használt a szerenád-hangulatnak. A szerenád intimitását meg kell 
teremteni, közvetlen kapcsolatot kell kialakítani a hallgatósággal. Éreznie 
kell mindenkinek, hogy neki szól a muzsika, az „ajándékozás” szinte személy-
re szóló. Ez tágas téren nehezen sikerülhet, a jövőben erre gondolnunk kell. 
 Igazi szenzáció, a közönség és a kórustagok által is máig emlegetett szép 
emlék maradt a másik szerenád, mely a helyhez alkalmazkodó nevet is kapott: 
Kocsma-hangverseny. A helyszín ugyanis a Béke téren volt, a Felvári-kocs-
ma. Mi mindenben van komoly szerepe a kocsmának? Találkozóhely, ahol  
a jókedv a hangulat alapja, ahol elfelejtheti a betérő a gondjait, ahol beszél-
getőtársakra talál, információt cserél, segítséget adhat és kaphat. (Itt jegyez-
nénk meg, hogy a Felvári-kocsmában ritkaságszámba megy a részeg em-
ber). Mint kiderült, a kocsma a kultúrának emeltebb szinten is helyet adhat.
 A kocsma-hangversenyre összesereglett a Béke tér és környéke. Kicsik 
és nagyok, idősek és fiatalok, gyerekek, nők és férfiak, a közmunkás és az 
egyetemi tanár együtt hallgatták a kb. 40 percnyi műsort. A felcsattanó taps, 
a szeretetteljes fogadtatás egyértelmű jele volt, hogy – és ami egy hangver-
senyteremben szinte lehetetlen – közvetlen kontaktus alakult ki a hallgatók 
és előadók közt. A műsorszámok közötti, a közönség részéről érkező szóbeli 
tetszésnyilvánítás, a szereplők és közönség tagjainak névszerinti megszólítá-
sa olyan családias légkört alakított ki, ami csak itt, a kocsmában lehetséges. 
Talán furcsának tűnik, de erről Bécs külvárosi kis vendéglői jutnak eszembe, 
ahol a finom ételek, italok mellé jó muzsika társul, ahol vendég, pincér és 
zenész mintha egy közösség tagja lenne. 
 A kocsma-hangversenyt Felvári Péter és családja szíves vendéglátása zár-
ta. A kórustagokat és a közönséget friss zsíros kenyérrel, lila hagymával, üdí-
tővel, sörrel kínálták, melyhez Domján Attila is gáláns módon társult. Varsá-
nyi Julianna remek süteménye szintén meglepetés volt, s miután a gazdag 
vendéglátásból a közönségünk is részesült, a jelenlévők egy társassággá 
alakultak át. Előjöttek a régi emlékek: „...amikor az iskola kórusával Gödöllőn, 
járási kultúrszemlén szerepeltünk…”, „…amikor Báló Lipi bácsival minősítő 
hangversenyen szerepeltünk a BKV székházában…” stb. Ezekből az emlé-
kekből ismét valóságot kellene varázsolni! Akik ilyen szeretettel emlékeznek 
énekkaros-táncos múltjukra, folytassák azt napjainkban is! A kocsmahang-
verseny legváratlanabb véleménye volt, mikor egy vendég búcsúzóul csak 
annyit mondott:  „Gyertek el karácsonykor is!”. – Hm… Karácsony és kocsma, 
ezt érdemes meggondolni.
 Az évadzáró hangversenyünk hangulati és szakmai előkészítését je-
lentették a szerenádok, amit június 23-án, a Petőfi Sándor Művelődési Ház 
nagytermében tartottunk. Ismét számot adtunk egész évi munkánkról. Régi 
és mai magyar szerzők művei hangzottak el. Sok művet először hallhatott  
a közönség. A műsort Vidák Gábor vezette, és néhány mondatban a kórusélet 
eseményeibe, kórusmunkába is bepillantást adott. Egy rövid blokk erejéig  
a kórus legutóbbi CD felvételéből válogattunk, amely „Hadd zengjen ének-
szó” címmel az egyházi ünnepekhez kapcsolódik. A lemezt a zeneiskolában  
és a kórus tagjainál lehet megvásárolni.

 Hangversenyünk hangszeres közreműködői vidám műsorral színesítet-
ték programunkat. Széki József ütőhangszeres művész a Budapest Ragtime 
Band tagja, a csömöri zeneiskola tanára először Nahalka Judittal (fuvola) és 
Ráduly Ildikóval (hegedű) kamaramuzsikát, majd Papp Gyula zongoramű-
vésszel együtt ragtime darabokat adott elő, melyet vastapssal köszönt meg 
a közönség.
 A hangverseny a Csömöri Kánta népdalaival zárult, melyet a közönség-
gel együtt énekeltünk, így ismét egymásra találhatott közönség és kórus.
 Gazdag fogadás zárta a délutánt, ahol mindenki vendég volt. Különösen 
a sütemények arattak nagy sikert, melyeknek alkotói a kórustagok és csa-
ládjaik, de idén a közönségből is többen hozzájárultak a fogadáshoz. Balog 
Józsefné Eta finom süteményt, Ferenczi István (Komi) italajándékot, és Kiss Ta-
más a XX. kerületi Interspar nevében élelmiszert ajánlott fel kórusunknak.
 

Ennyi szép esemény után hogyan tovább?

Augusztus 24–26. között Drégelypalánkon kórusedzőtábort tartunk, ahol 
előkészítjük a következő évad műsorát. Mindenképpen erősödnünk kell 
létszámban. Talán a közönség még nem érzi, de mi tudjuk, hogy ez mennyi-
re fontos. Kérjük, hogy aki a kórustagság gondolatával foglalkozik, jöjjön el 
néhány próbánkra a zeneiskolába (szeptembertől keddenként 18.00–20.00 
óra között), és ezt követően döntsön, belép-e közénk. Aki pedig döntött,  
a kórusedzőtáborba is velünk jöhet. Jelentkezni a 06-20-578-66-19-es tele-
fonszámon lehet Takács Lászlónál.
 Köszönjük mindenki támogatását és szeretetét, és kérjük a jövőben is 
segítségüket!

Takács László és Ráduly Ildikó

Művészet határok nélkül
A Mojmírovcei Kastélyszálló felkérte a Csömöri Szlovák Nemze-
tiségi Önkormányzatot, hogy az általuk kiválasztott két festő 
képviselje a települést a művésztáborban.

Művésztársammal, Mándics Mariannal július elején utaztunk el 
a szlovákiai festőtáborba. Mojmírovce, ahova nagyon szép emléke-
ink fűződnek, egy hétig adott szállást, munkát és teljes ellátást. 
 A hatalmas barokk kori kastély régi lovardájában rendezték be 
a műtermet, ami később a kiállítás helyszíne lett. A helyszín ihletet 
adó volt, árnyas parkon sétáltunk át minden nap a műterembe, s 
a hatalmas parkban szépen faragott szobrokban gyönyörködhet-
tünk. Két vásznat kaptunk, amire alkothattunk. A kiállítás az elkészült 
művekből július 6-án nyílt meg. Képeink nagy sikert arattak a helyi 

és a nyitrai műértő 
emberek körében. 
Elkészült festménye-
im: ”Fényút” (100x60), 

”Katedrális” (60x45). 
 Külön örömet jelen-
tett nekünk, hogy 
találkoztunk a 2007-
ben is résztvevő ba-
rátainkkal. Szép új 
élményekkel tértem 
haza. 

H. Márkus Rozália festő
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Egészségnevelési program az iskolában 
a Családi nap keretében

Iskolánk, a csömöri Mátyás Király Általános Iskola 2012. május 
19-én a Családi nap keretében ismét megrendezte egészségna-
pi programját. A program 8 és 12 óra között zajlott, s egy részét 
az Arcadia Reklám Kft. pályázatán nyert promóciós anyag segít-
ségével valósítottuk meg. A tanulók és a kedves szülők 8 állomá-
son ismerkedhettek az egészség- és környezetvédelmi témákkal. 
A kapott reklámanyagot kiegészítve saját forrásból, nagyszabású 
bemutatót, játékos vetélkedőt szerveztünk, amit salátakóstolással 
kötöttünk össze – ennek nagy sikere volt tanulóink körében. Ez 
évben is rendeztünk az udvaron főzőversenyt, amelyre 17 csapat 
nevezett. A játékos vetélkedő győztesei a kapott reklám-és szóró-
anyagból kaptak jutalmat. 
 A program a testnevelő kollégák egy órás sportvetélkedőjével 
indult, amely jó hangulatot teremtett az egész napnak. Az állomá-
sokon a résztvevő diákok zsetonokat gyűjthettek, amely beszámí-
tott az osztályok közötti fittségi versenybe.
 A pályázaton nyert Graham lisztből Ligeti Erika néni vezetésé-
vel nagyon finom muffinok készültek. A kóstolásr előtt a tanulók 
a teljes kiőrlésű gabonafélék fogyasztásának előnyeiről és a rostok 
szerepéről hallgattak előadást, Mayer Melinda nénitől.
 A fogászati előadás hallgatói a fogszuvasodás megelőzésének 
tudnivalóin túl a fogágy betegségek és a szájhigiéné fontosságáról 
kaptak átfogó képet Zsuzsa nénitől. A reklámozott antibakteriális 
szájvíz hatékonyságára plakátok és kapott minták hívták fel a fi-
gyelmet. A legügyesebb tanulók a szájvizet jutalomként kapták 
meg, remélve, hogy rendszeres használói lesznek a továbbiakban.
 A salátakóstolással egybekötött egészséges táplálkozási elő-
adáson a vitaminokról tájékozódó tanulók szívesen fogyasztották 
a küldött salátát joghurtos öntetettel. Benedek Ági néni és Nagy 
Gabi néni nem győzte tálcára rakni a finom falatokat.
  A gyógyteák hatásmechanizmusával és különleges ízvilágával 
Török Elvira néni és Merényi Márta néni foglalkozott.  Ötféle mé-
zes teát lehetett kóstolni.
 A környezeti nevelés terén a tanulók megismerkedhettek az új-
rahasznosítás fogalmával és a gyakorlat sem maradt le. Merkovics 
Zsóka néni, Bánné Énekes Anita néni és a meghívott vendégek 
bemutatóval segítettek egy kicsit másként látni a fölöslegessé vált 
fém és műanyag hulladékot. Megtanultuk, nem minden szemét, 
ami hulladék. Ugyanezt sugallta Laci bácsi előadása és filmvetíté-
se, mely a konyhai és kerti szerves hulladék komposztálási folya-
matával ismertette meg a tanulókat.
 A szülőknek meghirdetett szűrővizsgálaton két védőnő is vége-
zett mérést, s egy dietetikus életmód- és táplálkozási tanácsokkal 
látta el a kedves szülőket. 
 Köszönjük az Arcadia Kft. segítségét.
 Köszönjük Tóth Erikának, iskolánk védőnőjének aktív munká-
ját és a szervezést, Szakolczayné Fülöp Nórának, a főszervezőnek 
az egész nap szervezéséért, lebonyolításáért jár köszönet, valamint 
iskolánk közreműködő pedagógusait is illeti a köszönet. A Mátyás 
Király Alapítvány anyagi támogatása nélkül nem sikerült volna 
megvalósítani a programot. 

Mónusné Fábián Zsuzsa biológiatanár,
 egészségnevelő

Május 19-én, szombaton reggeltől kora délutánig ismét nagysza-
bású programot szervezett községünk iskolája, melyen több mint 
1000 fő vett részt. Volt falmászás, élő csocsó, lovaglás, eurobungie, 
íjászat, zsonglőr játszóház, többféle ugrálóvár, tizenhét lelkes csa-
pat főzőversenye, tréfás sorversenyek, egészségvédelmi progra-
mok és előadások, egészségügyi mérések és még lehetne folytatni 
a sort. 
 A belépőkből befolyt összeget továbbra is az iskolaudvar ját-
szóterének fejlesztésére, füvesítésére, játékok vásárlására fordítja 
az iskolavezetés.

A M I  A Z  E LŐ ZŐ  S Z Á M B Ó L  K I M A R A DT
Családi és egészségnap az iskolában
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Csömöri víziók
Hogyan látják gyermekeink lakókörnyezetünket? Mi az, amit más-
képpen képzelnek el a településen? Hogyan nézhetett ki Csömör 
a régmúltban? Erről kaphattak képet mindazok, akik az általános 
iskolások makettversenyére beérkezett pályaműveket megszem-
lélték.
 A diákok munkáit először az általános iskola aulájában állították 
ki, majd a könyvtárban nyílt időszaki kiállítás az aprólékos mun-
kával elkészített makettekből. Ez a tárlat a könyvtár nyári szünete 
után is megtekinthető lesz majd.
 Az alkotások között szerepelnek a legjelentősebb csömöri köz-
épületek, események, természeti és tárgyi értékek; de megszem-
lélhető például az is, hogyan nézhetett ki Csömör a középkorban, 
vagy hogy milyennek képzelik el a diákok a horgásztavat strand-
ként. A makettekhez az alkotók leírást is készítettek.

A diákokra a nyár végeztével további nagy munka vár majd: a Csö-
möri Hírek hírportál kezdeményezésére tanári vezetéssel lefestik 
az iskola előtti stop-and-drop parkoló betontömbjeit. A Csömöri 
Hírek oldalon korábban már több „víziót” is láthattak az odaláto-
gatók arról, hogy a szerkesztőség milyen lehetőségeket a beton-
tömbökben. A megvalósítandó tervek azonban nem csak eszté-
tikai élményt jelentenek majd, hanem oktatási célt is szolgálnak, 
hiszen a különböző éghajlati övek jellegzetességeit „vetik betonra” 
a diákok.

Képes összefoglalónk a 2. oldalon látható.

Rockvakáció Csömörön
Az évről évre megrendezett tanévbúcsúztató Rockvaká- 
ciót idén Csömörön rendezték meg a Sportcsarnok udvarán 
június 23-án. Napközben számos családi esemény és bográ-
csos főzőverseny várta az érdeklődőket, délutántól késő 
estig pedig egymásnak adták a színpadot a különféle rock-
zenét játszó formációk. A hangulatos programról sajnos 
csak kevesen értesültek idejében, így a vártnál jóval keveseb-
ben vettek részt, de akik ott voltak, azoknak remek hangu-
latban telt ez a nap. 

A Mátyás Király Alapítvány 
közhasznú eredménykimutatása és

egyszerűsített éves beszámolója
  (Ezer Ft)
 Összes közhasznú tevékenység bevétele  2749
 Közhasznú célú működésre kapott támogatás 2746
 Egyéb bevétel 3
 Közhasznú tevékenység ráfordításai 2494
 Anyagjellegű ráfordítások 2461
 Tárgyévi közhasznú eredmény 255

 Tárgyi eszközök 2468
 Forgóeszközök 1955
 Saját tőke 4415
 Kötelezettségek 8
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Búcsú téravatóval
Búcsút tartottak 2012. június 24-én Mojmírovcén (Ürményben), Csömör testvértelepülé-
sén. Az idei ünnep különlegessége az volt, hogy a kétnaposra bővült kulturális program 
keretében bemutatták a falu lakosságának a megújult faluközpontot. A rendezvényre 
meghívást kapott Szabó Erzsébet, a Csömöri Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke.
 A szombati kulturális programot Imrich Kováč polgármester nyitotta meg, majd az 
érdeklődők figyelmébe ajánlotta a megújult faluközpontot. Jelentős, minden részletre ki-
terjedő beruházás keretében új térburkolatot raktak le, autóbusz-megállót és parkolóhe-
lyeket alakítottak ki, valamint termőföldcserével egybekötve pázsitot, fákat és cserjéket 
telepítettek. A korszerűsítés talán leglátványosabb része az energiatakarékos fogyasztók-
kal felszerelt, számítógéppel vezérelt térvilágítás. 
 A folytatásban helyi amatőr gyermek és felnőtt csoportok mellett nagy sikerű koncertet 
adott a pozsonyi Fidlikanti zenekar. Az est leszálltával fanfárok hangjára először kapcsolód-
tak fel az új közvilágítás fényei. Vasárnap a Szent László római katolikus templom ünnepi 
szentmiséjén közreműködött a világhírű pozsonyi fiúkórus, hatalmas sikert aratva. 

Csömöri Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat

Hagyományőrző gyerektábor 
a Szlovák Házban

2012. július 23–27.

Idén nyáron is megrendeztük hagyományőrző gyerektáborunkat, amelyen mintegy 
20 gyerek vett részt. A tábort megelőző hetekben még sok tennivalónk akadt a ház 
körül: új teraszt építettünk a tót konyha mellé, és a szokásos felfújható úszómedencék 
mellé elkészült egy párásító kapu is, ami élvezetesebbé tette a tábori életet. 
 
A szórakozás és a pihenés mellett a szorgos munkáról sem feledkezhetünk meg, hiszen a 
tábor nyitása után azonnal elkezdődtek az intenzív táncpróbák Suba Éva és Szilágyi Zsolt 
oktatók vezetésével. Célként tűztük ki a kalocsai tánckoreográfia ének- és mozgásanyagá-
nak elsajátítását. Kedden és csütörtökön délután nyelvtanulásra is szakítottunk időt.

 A fárasztó délelőtti próbák után délután a könnyedebb időtöltésé volt a főszerep. Hét-
főn csömöri motívumokat hímeztünk, kedden guglicskát sütöttünk (a guglicska hagyo-
mányos szlovák sütemény – a szerk.), szerdán gyöngyöt fűztünk, csütörtökön kisétál-
tunk a horgásztóhoz és játékkal töltöttük a délutánt. 
 A gyerekek ellátásáról a tót konyhában dolgozó „mamikák” gondoskodtak, és fino-
mabbnál finomabb ételekkel kényeztették a próbákon elfáradt kis táncosokat.
 A szorgos munka gyümölcsét a pénteki táborzárón láthatták a szülők és a meghívott 
vendégek. Bemutattuk a kalocsai lánytáncot és a fiúk decsi verbunkját, majd közkívánatra 
a Saris polkát. A tábort jó hangulatú táncház zárta.

Csömöri Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat

Hagyományőrzés 
az új kenyér ünnepén

A Csömöri Szlovák Nemzetiségi Önkor-
mányzat augusztus 20-án, az új kenyér és 
az államalapítás ünnepén helyi jellegzetes-
ségként a csömöri népviseletet is ünnepli,  
s köszöntik a népviseletet a mai napig büsz-
kén hordó „mamikákat”.
 A Szlovák Ház udvarán augusztus 20-
án megrendezendő ökumenikus imaórán 
– a tavalyi évhez hasonlóan – az egyházak 
helyi képviselői beszélnek majd az ünnep-
ről, s szentelik meg az új kenyeret.
 Ugyancsak az előző évihez hasonlóan 
a Furmicska hagyományőrző néptánccso-
port tagjai mutatják be a közönségnek a ha-
gyományos aratáshoz kötődő eszközöket, 
helyi szokásokat, felvonultatva a csömöri 
népviselet darabjait.
 
A települési ünnepségsorozat részeként 

megvalósuló eseményre mindenkit 
szeretettel várnak!
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Erdélyben jártunk
Erdély természeti szépségeivel nem lehet betelni. Mélyen belélegezni a tiszta erdei leve-
gőt, csodálni a hegyoldalak végtelen zöld árnyalatát, megborzongani a régmúlt idők em-
lékeitől, rácsodálkozni a szépülő városok ellentmondó részleteire, érezni az erdélyi magyar 
emberek őszinte nyitottságát… Mindezeket nem lehet érzékeltetni.
 Csörgedező, néhol zúgó Aranyos-patak, üde zöld táj, szép nyári idő fogadott minket 
Torockón. Akik jártak már itt, azoknak nem kell elmesélni a szíves fogadtatást, a mesébe 
illő település hófehér házainak látványát és az örökké változó Székelykő égbenyúló, tekin-
télyt parancsoló szikláit. 

 A Torockóról induló programok kellemes élményekkel gazdagítottak minket. A bú-
csúesten pompás töltött káposztával és desszertnek hamuzsákkal kápráztattak el minket 
vendéglátóink. Az est fénypontja Mezei Virág és Erdei Barna eljegyzése volt. Mindez persze 
csak játék volt, de remekül sikerült.  
 Nevetve indult a következő nap, várakozással utaztunk új szálláshelyünk felé. Szent-
egyházához kötődő emlékeink bennünk is és rajtunk is egyaránt nyomokat hagytak:  
a kirándulások, a traktorozás az Asszonybosszantóhoz, a fiatalító fürdő a Banya-áztatóban, 
a finom ételek, a gyönyörű tájak, települések. Természetesen örök emlék marad az „ifjú 
pár”, Virág és Barna esküvője, amely kiérdemelte a csömöri lakodalmas elismerést. Ferge-
teges, felejthetetlen hangulat volt.
 Köszönet az egész csapatnak, mert jól 
akarták érezni magukat, az  „ifjú párnak” az 
együttműködésért, a ceremóniamesternek 
(Nagy Zsuzsának), Mihálynak az évek óta 
fáradhatatlan részvételéért és munkájáért, 
Imrének a mindenre kiterjedő alapos szer-
vezésért és törődésért. 
 Az élményeinket bizonyára nem sikerült 
átadnom, de a résztvevők számára ez az út 
felejthetetlen marad.

A busz egyik utasa

Bográcsparti a tónál
A Tere-Fere Klub 2012. július 9-én a hor-
gásztónál tartotta klubdélutánját.
 
A meghívás a kertbarát tagoknak és az erdé-
lyi kirándulás résztvevőinek szólt. Már ko-
ra délután a bográcsban fővő finom babgu- 
lyás illata és zeneszó terjengett a tó partján.
 Tere-Ferések „törzsgárdája” izgalommal 
várta, kik tesznek majd eleget a meghívás-
nak. A kondérba a hozzávalókon kívül, 
beletettük lelkesedésünket is, hiszen eddig 
csak kisebb adagokat főztünk az otthoni 
tűzhelyen. A tapasztalatot, a hozzáértést 
lelkesedéssel és jó szándékkal próbáltuk 
pótolni. Úgy érezzük, sikerrel jártunk, hi-
szen a bableves elfogyott, többen repetáz-
tak is.
 A programot többen finom sütemé-
nyekkel édesítették, és könnyű borokkal 
öblítettük le a vacsorát.
 Kegyes volt hozzánk az időjárás. A nap-
sütés melegét baráti koccintásokkal fokoz-
tuk, a felesleges energiánkat táncos lábunk-
kal vezettük le. Bízunk benne, valamennyi 
vendégünk jól érezte magát. A késő esti 
búcsúzásnál többek jelezték, hogy szívesen 
eljönnek máskor is.
 Köszönjük mindazoknak, akik elfogad-
ták meghívásunkat, különösen az erdélyi 
kiránduláson résztvevőknek, hiszen jelen-
létük is igazolta, hogy milyen jól érezték 
magukat az utazás során. 
     A Tere-Fere Klub rendezvényeinek he-
lyéről és idejéről a későbbiekben tájékozta-
tást adunk.

A Tere-Fere Klub csapata
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Reggel 10 órakor a legkisebbek indultak az U9-es kategóriában (9 
év alattiak). Itt még a fiúk és a lányok egyben állnak rajthoz, és egy-
ben is értékelik őket. Rozgonyi Ádám, legifjabb versenyzőnk révén 
mindjárt meg is szereztük első aranyérmünket, és így első Magyar 
Bajnoki címünket. Bukovácz Anna pedig az 5. helyen érkezett a 
célba, és így a legjobb lány lett.
 
A következő futamban az U13 kategóriában négy versenyzővel 
képviseltettük magunkat. Kádi Tamás, nagy reménységünk, ép-
pen csak lecsúszott az első helyről, másodikként végzett az U13-
ban. Biró Dávid a 7. lett, Simonyi Márk a 19. helyen végzett. 
A lányoknál Németh Lili a 4. helyen érkezett célba.
 
Az U15 kategóriában Valter Attila diadalmaskodott egy újabb 
bajnoki címet szerezve Csömörnek, végig magabiztosan haladt az 
első helyen, Kovács Dani pedig nagy küzdelemben a dobogóról le-
csúszva a 4. helyen futott be. Az U15 lány kategóriában Bukovácz 
Kata szoros küzdelemben a 2. helyen zárt.

Az U17 kategóriában szintén taroltak a csömöriek, ez jelenleg  
a legerősebb kategóriánk. Erdélyi Attila abszolút címvédőként bi-
zonyította, hogy az U17 kategória legerősebbje, csapattársa, Kádi 
József a 2. helyen, Attilától alig lemaradva futott be, Naghi Zsolt 
pedig a 10. helyen zárta a futamot. A lányoknál szintén csömöri 
arany és újabb bajnoki cím született Megyaszai Lilla révén.

Az U17 Európa Bajnokságon a magyar színeket három csömöri, 
Erdélyi, Kádi és Megyaszai fogja képviselni, előre is nagy gratuláció 
ezért nekik.

Az U19-es kategóriában is nagy küzdelem volt a dobogó második 
és harmadik helye jutott a csömöri fiúknak, a hazai versenyzővel 
ezúttal nem bírt a csömöri duó. Horváth Ádám a 2. lett, míg csa-
pattársa, Kovács Dániel a 3. helyen ért célba, Csonka Olivér pedig 
az 5. helyen zárt.

Master 2 kategóriában két versenyzővel álltunk rajthoz, ebből 
Sarkadi Tamás a 4., Németh Zoltán az 5. lett.

Master 3 kategóriában csapatunk legidősebbje, Dr. Simonyi Ákos 
szerezte meg a győzelmet, ezzel a csömöriek 5. Magyar Bajnoki 
címét.

Az utolsó futamot a felnőtt elit kategóriában rendezték meg. Itt 
profi csapatunk, az Euroone-Wabere’s-Cube abszolút diadalmas-
kodott. Parti András olimpiai indulóként hozta a tőle elvárhatót, 
és megszerezte a bajnoki címet. Megszorítani csak csapattársa, Ju-
hász Zsolt tudta, aki egyébként a tartalék az Olimpiára. Negyedik 
lett Szatmáry András, élete legjobb felnőtt Magyar Bajnoki sze-
replésével, az 5. Bogár Gábor, és a 6. Csielka Márk, egyszóval az 5 
fős csömöri profi csapat összes versenyzője az első hatban végzett. 
Horváth Attila a 12., Hegedüs Zoltán pedig a 13. helyen ért célba.

6 Magyar Bajnoki cím, 5 második hely, 1 bronzérem a 2012-es 
mérleg. Nagyon sok munka van ebben a fiúk-lányok, az edzők és 
a szülők részéről, elismerés illet mindenkit a remek szereplésért.

Csömör kerékpáros bajnokai: Megyaszai Lilla, Dr. Simonyi Ákos,  
Valter Attila,  Rozgonyi Ádám,  Erdélyi Attila, Parti András.

Hegyi kerékpár – csömöri tarolás a 2012-es Magyar Bajnokságon
Ebben az évben Pilisvörösváron rendezték meg a Magyar Bajnokságot a hegyi kerékpárosoknak. Az idő és a terep ideális volt, 
kellemes 25 fokos hőmérséklettel, száraz pályán. A csömöriek szenzációsan versenyeztek az összes kategóriában. Minden idők 
legtöbb aranyérmét sikerült megszerezni, és rengeteg dobogós helyezést is produkáltak a fiúk, lányok.
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Keményen készül a Rubeola
 
Július utolsó hetében elkezdte a felkészülést az új bajnokságra  
a Rubeola FC Csömör gárdája. A zajos, Dunakeszi elleni osztá-
lyozó mérkőzéseket követően szabadságot kaptak a játékosok, így 
feltöltődve vághattak neki az igen kemény nyári felkészülésnek. 

Az első héten végzett ráhangoló edzések után augusztusban heti 
öt, kőkemény edzés vár a keret tagjaira, ami remélhetőleg meg-
hozza a várt eredményét az augusztus végén kezdődő idényben. 
Az előttünk álló bajnokság lebonyolítása különbözik az eddigiek-
től, a 12 csapat ketté oszlik majd az alapszakasz végén egy-egy 6 
tagú alsó-, illetve felsőházra. A ”tigrisek” feltett szándéka az első 
hatba kerülés.
 A vezetők dolgoznak a csapat megerősítésén, több kiszemelt-
tel zajlanak a tárgyalások, jelen pillanatban jó esély kínálkozik rá, 
hogy egy válogatott játékos is sárga-feketébe öltözzön. A szakmai 
vezetés 3–4 játékos megszerzését tűzte ki célként, ha sikerrel zá-
rulnak a tárgyalások, akkor az utóbbi évekhez képest egy sokkal 
erősebb Rubeolát láthatnak majd a szurkolók.
 Ezen kívül még egy  jelentős változás várható, ugyanis ameny-
nyiben az MLSZ engedélyt ad rá, a hazai meccseket hétfő este he-
lyett péntek 19 órakor rendezik majd a Csömör Sportcsarnokban, 
amely így sokkal több nézőnek tenné lehetővé, hogy kilátogasson 
egy Rubeola-meccsre.
 A Rubeola Focisuli is elkezdte az edzéseket a nyári szünet után, 
szeretettel várják a focizni vágyó fiatalokat!

Június 30-án ünnepelte  
a Rubeola FC alapításának 20. évfordulóját. 

Komoly változások a csömöri 
kézilabdában 

Interjú Bagyánszki Zsolttal
 
A következő szezonban mind a férfi, mind pedig a női kézilabda-
csapatunkat Bagyánszki Zsolt vezeti. A fiúk az NB I/B helyett az 
NB II-ben fognak játszani. a lányok pedig maradnak a Pest me-
gyei bajnokságban. Zsoltot még a komoly augusztusi felkészülés és 
edzésmunka elkezdése előtt kérdeztük.
 Miért alakult így, hogy Gyömörey István, a csapat előző 
edzője helyére idén te jöttél?
Mivel az NB II-ben folytatjuk idén a játékot, és István egy másik 
NB II-es csapat, a MAFC edzője, így a kettőt nyilván nem lehet 
összeegyeztetni. Ő nagyon jól érzi magát a MAFC-nál, így Csö-
mörön inkább lemondott a posztjáról, a vezetés pedig úgy döntött, 
hogy engem kér fel a csapat irányítására – elvégre eddig is sokban 
segítettem a csapat és az edző munkáját.

 Tehát te leszel az edző, de játszani is fogsz?
Hivatalosan játékos-edző leszek, megvan az igazolásom, rajta va-
gyok a névsoron, tehát be tudok állni játszani, ha úgy hozza a szük-
ség. Azonban, ha minden összejön úgy, ahogy tervezem, és feláll  
a megfelelő keret, akkor inkább szeretném őket a pályára engedni.
 Mennyiben lesz másabb az NB II, mint az NB I/B?
Sokan azt hiszik, hogy hatalmas visszalépés az NB I/B-hez képest, 
de én ezt nem így látom. Szerintem az NB II ennek a fiatal csapat-
nak nagyon erős lesz. Tavalyhoz képest kicsit átalakították, és most 
a mezőnyben található például a Füzesabony, akik tavaly megnyer-
ték az Észak-Keletet, és csak anyagi okok miatt nem vállalták az 
indulást az NB I/B-ben. Aztán ott van a Pilisvörösvár, aki fel sze-
retne jutni, és ennek érdekében több korábbi NB I/B-s, idősebb, 
rutinos játékost is igazolnak. Salgótarján tavaly is meg szerette 
volna nyerni az NB II-t, ez nem sikerült, így most oda is több játé-
kost igazolnak. Aztán pedig itt vagyunk mi, szóval úgy vélem, hogy 
benne vagyunk az első négy-öt csapatban, de akadnak még jó erős 
középcsapatok is, mint például Gyömrő és Budakalász. 
 Mik lesznek a célok?
A cél az első három hely valamelyikének megszerzése. A veze-
téssel abban állapodtunk meg, hogy ebben az erős mezőnyben, 
amennyiben jól teljesít a csapat, és az első három helyből egyet 
megcsípünk, akkor már elégedettek lehetünk. Ha nem sikerül  
a feljutás, az sem probléma, akkor megpróbáljuk jövőre. A csapat 
nagyon fiatal, így ha plusz egy évük van arra, hogy összeszokjanak, 
fejlődjenek, az egyáltalán nem nagy baj. A cél, hogy ott legyünk az 
élbolyban és minél több mérkőzést nyerjünk.
 Hogy változik a keret?
Úgy néz ki, hogy a tavalyi csapatból mindenki vállalja idén is  
a szereplést, bár Völgyi Antal egyelőre bizonytalan az iskola és a 
munka miatt. De igazolunk is legalább két-három játékost, egy bal 
átlövőt mindenképpen, de három kapusunk is lesz az eddigi kettő 
helyett, így azt gondolom, erős keretünk lesz, és elég bő is: 16–20 
játékossal vágunk neki a szezonnak.
 Milyen a játékosok morálja az NB I/B-ből NB II-re váltás 
után?
Néhány, főleg fiatalabb játékos kezdetben csalódott volt, és úgy 
gondolták, az NB II nagy visszaesés az NB I/B-hez képest. El-
mondtam nekik, hogy egyrészt az NB II sem lesz könnyű, másrészt 
ez azért fontos, főleg nekik, a fiatalabbaknak, hogy erősödjenek és 
rutint szerezzenek. Ráadásul itt tudunk eredményesek lenni, az 
NB I/B egyszerűen túl erős volt még. A morállal alapvetően nincs 
baj, és tavaly sem volt, annak ellenére, hogy majdnem minden 
meccsünkön kikaptunk. Persze egyértelműen azokat a játékoso-
kat fogom megtartani, akiknek megfelelő a hozzáállása, és tudnak 
azonosulni a céljainkkal, és ezekért a célokért dolgozni. Augusz-
tusban például mindennap megyünk majd futni, később pedig heti 
négy edzést tartunk, szóval kemény lesz.
 A női csapatnál is komoly változások lesznek. Tudnál er-
ről mondani pár szót?
A lányok között elég nagy volt a széthúzás tavaly, így idénre, illetve 
már tavaly menet közben is többen úgy gondolták, hogy nem tud-
nak kézilabdázni a csapat másik felével, és elmentek. Czirjék János 
edző mindent megtett tavaly, hogy valahogy összetartsa a csapa-
tot, és egyértelműen meg szeretette volna nyerni a bajnokságot, 
amiről csak kicsit csúsztak le. A csapattal kapcsolatos fejlemények 
után azonban idénre már nem vállalta a munkát. Ezért egy komp-
romisszumos megoldás született: a női csapatnak is én leszek az 
edzője, azonban Eszter és Tünde besegít a munkámba. Igyekszünk 
visszahívni csömöri játékosokat, egyértelműen az a célom, hogy 
idén több csömöri legyen a csapatban, hiszen be kell látnunk, hogy 
tavaly nem sok volt.

Waffler Dániel
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Metálker Hungária Kft
Cím: 2141 Csömör Réz u. 1.
Email: metalkerhungaria@metalkerhungaria.hu 
Honlap: www.metalkerhungaria.hu
www.ujszechenyiterv.gov.hu

A projektek az Európai Unió
támogatásával valósulnak meg

SZÉCHENYI TERVÚJ
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Szabó Hajni 30 378 7794
matematika és angol tanár

ms.hajnalka.szabo@gmail.com

 A-1 Csömörön és a XVI. kerületben 
ipari területek és telephelyek kiadók 
vagy eladók. Telefon: 06 20 932 0003

 A-4 Kertgondozást, kertépítést faki-
vágást, bozótirtást, permetezést stb. 
vállalok. Telefon: 06 20 405 0631

 A-5 Festést, tapétázást, villanysze-
relést, laminált padlózást, lakatos mun-
kákat vállalok. Telefon: 06 30-904 8023

 A-7 Csömörön, Rigó utca és  Sármány 
utca sarkánál található 1665 m2-es kiváló 
elhelyezkedésű, jó megközelítésű építési 
telek eladó. Víz, villany a telken belül, 
csatorna és telefon az utcában. A telek 
szükség esetén külön bejárattal két 
telekre bontható. Tel.: 06 20 934 0594 

 A-25 Parti sátor bérbe adó 40 és 50 m2
Tel.: 06 30 932 8769, 06 28 632 534 este

 A-29 Árokpartok, parlagfű, bozótos 
terület kaszálását, kerti fűnyírást 
vállalok. Telefon: 06 30 548 3126

 A-30 Biliárdasztal eladó (255x140) 
használt, kosaras, + 2 db dákó, + golyók 
60.000 Ft. Telefon: 06-20-204-6880

 A-31 Csömörön eladó családi ház 
áron alul! Tulajdonostól, azonnali be-
költözéssel! Ára: 20 900 000 Ft helyett 
csak 17 900 000 Ft. Tel.: 06 30 351 1703

 A-32 Csömöri Állatvédő Civil Szervzet 
keres KARBANTARTÓT alkalmankénti 
mun kavégzésre. Érd: 06 30 9641 047
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t e l e p ü l é s i  h í r e k

CSÖMÖRI HÍRMONDÓ – Csömör Nagyközség információs havilapja
Kiadja a Csömöri Kulturális Közalapítvány.

Felelős kiadó: a Csömöri Kulturális Közalapítvány Kuratóriumának elnöke.
Szerkesztőség címe: 2141 Csömör, Szabadság út 5.

Hirdetésfelvétel: Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálati Iroda
Telefon: (28) 544-034, e-mail: hirmondouszi@csomor.hu

Megbízott szerkesztő: Ferbert-Vadász Ágnes– hitélet, polgári fórum, kultúra
E-mail: csomorihirmondo@gmail.com

Szerkesztők: Félegyházy-Sütő Eszter – önkormányzati hírek
Vaffler Dániel – sport, Skaliczki Orsolya – olvasószerkesztő

Hermányos Mária – lapterv, grafika, tipográfia
Nyomdai előkészítés: A-MariArt Kft.

Nyomda: ROSENTAL Kft. 2100 Gödöllő, Ganz Ábrahám út 2.
Készült 3 550 példányban.

A lap ingyenes, minden csömöri háztartásba eljuttatjuk. A lap a Polgármesteri 
Hivatal Ügyfélszolgálati Irodájából térítésmentesen elvihető.

Kérjük, jelezze, ha valamilyen okból nem kapta meg a legújabb számot!
LAPZÁRTA MINDEN HÓNAP 15-ÉN.    

 

e s e m é n y n a p t á r

Augusztus–szeptemberi programsoroló

Augusztus 19.
11.00–20.00  A Turnovszky István Kertbarát Kör termény- és 
virágkiállítása (művelődési ház)
 Szent István-napi ünnepi műsor
16.30 Térzene a Krammer Banddel (Hősök tere)
17.00 Ünnepi műsor (Hősök tere) 

Augusztus 20.
10.00  Ökumenikus imaóra (Szlovák Ház udvara)

Augusztus 21–24.
Tankönyvárusítás (általános iskola)

Augusztus 23.
Megemlékezés a totalitárius diktatúrák áldozatairól 
(Gloria Victis Emlékhely). 

Augusztus 27.
15.00 Kéfás-kupa – ökumenikus horgászverseny 
(katolikus templom, horgásztó)

Augusztus 27–31.
9.00–17.00 Hangoló tábor (zeneiskola)
 Pótbeiratkozás a zeneiskolába (zeneiskola titkárság)
17.00–19.30 Gyermekevangelizációs foglalkozások 
(Kispálya játszótér)

Szeptember 2.
17.00 Tanévnyitó (általános iskola)

Szeptember 5.
10.00 Álláskereső klub (könyvtár)

Szeptember 8.
8.00–14.00 Bolhapiac (Hősök tere)
 Cserkészcsapat toborzó (csapatotthon)

Szeptember 9.
20.00 A nagyar dal napja (Hősök tere)

Szeptember 15.
16.00 Béke téri esték (Béke tér)
Kulturális örökség napja – Kultúrházak éjjel-nappal (művelődési ház) 

Szeptember 17.
Idősek hónapja programsorozat (Szociális Alapszolg. Központ)

Szeptember 22.
Őszi sportnap (sportcsarnok)
9.30 Mária Út szentelése

Szeptember 23.
A baptista gyülekezet megalakulásának 75. jubileumi ünnepe 
(baptista imaház)

Szeptember 25.
18.00 Sinka István Szabadegyetem – Medvigy Endre: Sinka István 
és Nyírő József munkásságáról (könyvtár)

Szeptember 27–28.
Krammer Napok (zeneiskola)

Szeptember 29.
Szüreti Mulatság – Bográcsoló és főzőverseny (Hősök tere)

Rövidítések:
CsS  Csömör Sportcsarnok, Major út  7–9. 
    (bejárat a Palotai út felől)
MKÁI   Mátyás Király Általános Iskola, Major út  7–9.
PH   Polgármesteri Hivatal, Szabadság út 5.
PSMH   Petőfi Sándor Művelődési Ház, Vörösmarty utca 1.
SIKK   Sinka István Községi Könyvtár, Tompa Mihály utca 1.
SZAK   Szociális Alapszolgáltatási Központ, Kossuth utca  71.
SZH   Szlovák Ház, Gorkij fasor 4.
H: hétfő, K: kedd, SZ: szerda, CS: csütörtök, P: péntek

Állandó programok

Néptánc
16.30–17.30 Pici Csicsörke (CS) (PSMH)
16.30–17.30 Kiscsicsörke (K, SZ) (PSMH)
17.00–19.00 Csicsörke Ifj.Néptánccsoport (H) (PSMH)
17.30–19.30 Csicsörke Ifj.Néptánccsoport (CS) (PSMH)
18.00–19.00 Csicsörke Utánpótlás (SZ) (PSMH)

17.00–18.00 Malička Furmicska (H) (SZH)
18.00–19.00 Malá Furmicska (H) (SZH)
17.00–19.00 Malá Furmicska (SZ) (SZH)
17.00–18.00 Malá Furmicska (CS) (SZH)
19.00–21.00 Furmicska-férfi néptánc (SZ) (SZH)
19.00–21.00 Furmicska-felnőtt (CS) (SZH)

Edzés
19.30–20.30 Aerobik (H, K, CS) (PSMH)
19.15–20.30 Női torna (SZ) (PSMH)
11.00–12.30 Női torna (CS) (PSMH)
18.00–21.00 Zumba (K) PSMH)
18.00–19.30 Zumba (CS) (PSMH)
20.00–23.00 Esti pingpong (P) (PSMH)

Baba-mama
9.30–12.30 Baba-mama torna és klub (K) (PSMH)
10.00–10.30 Babamuzsika (CS) (PSMH)

Gyerekeknek, tinédzsereknek 
17.00–19.00 Gyermekklub és filmvetítés (K) (PSMH)
17.00–19.00 Rajzszakkör (CS) (PSMH)
16.00–18.00 Kézműves és kreatív foglalkozás (P) (PSMH)
19.00–23.00 Ifjúsági programok (P) (PSMH)

Ének
113.00–18.00 Diadal énekstúdió (P) (PSMH)
18.00–20.00 Báló Lipót Népdalkör-próba (K) (PSMH)
18.00–20.00 Tiszta Forrás Népdalkör-próba (SZ) (PSMH)
18.00–19.00 Hagyományőrző népdalkör-próba (CS) (SZH)

Klubok
15.00 NYUSZI (Nyugdíjas) Klub/kéthetente (SZ) (PSMH)
15.00–20.00 Sakk klub (SZ) (PSMH)
18.00–21.00 Életmód Klub-kéthetente (P) (PSMH)

Tánc
16.30–18.00 Hip-hop táncklub (K) (PSMH)
18.00–21.00 Latin-amerikai táncok, társastánc klub (K) (PSMH)
19.30–12.00 Örömtánc klub (CS) (PSMH)
17.00–20.00 Black and White Táncstúdió (P) (PSMH)
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Startoljon  a nyárra 

AINA HYPOXIval
Hypoxi kezelések már 15 000 Ft-tól!

Célzott zsírégetés, cellulit, ödéma és visszérterápia!
Ingyenes kipróbálás és életmódtanácsadás.

Szolgáltatásaink:

– Állószolárium – csokicsövek
– Pedikür, talpmasszázs

– Napsugár szauna
– Aromás-,  infrás 

tekercselés 
masszázzsal 

színterápiával
– Oto Chili fitness edzőgép

Érdeklődni, bejelentkezni:
                           06 70 311 3405,  06 20 9533 950
személyesen: Csömör, Széchenyi u. 45.
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